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Ryhmä p ä ä t t i ääneetyksen Jä lkeen k a l k i l l a ä ä n i l l ä 5 ääntä v a s -
f 

t a a n , J o t k a a n n e t t i i n Ampujan ehdotuksen p u o l e s t a , h y v ä k s y ä va lmi s -

te luva l iokunnan ehdotuksen, 

3 4 . 
i 

Lfthfttyfttffitt, 

Ryhmäkokoukselle I l m o i t e t t i i n , e t t ä y l i o p p i l a s t a l o s s a 

p ide tyn y l l o p p l l a s k o k o u k s e n l ä h e t y s t ö pyrk i ryhmän p u h e i l l e . S a a -

tuaan s i i h e n t i l a i s u u d e n , s e k ä puheen johta j an t i e d u s t e l t u a mitä l ä -

h e t y s t ö l l ä o l i s i s y d ä m e l l ä ä n , e s i t t i l ä h e t y s t ö y l i o p p i l a s t a l o s s a 

p idetyn kokouksen hyväksymät p o n n e t , J o i d e n mukaan H e l s i n g i n y l i -

o p i s t o J a t e k n i l l i n e n korkeakoulu o l i s i t ä y d e l l i s e s t i suomala i s tu -

t e t t a v a , L ä h e t y s t ö n pu o l e s t a t o i v o t t i i n ryhmämme myötäva ikutus ta 

t ä s s ä a s i a s s a , s e k ä v a k u u t e t t i i n , e t t ä y l i o p p i l a a t t u l e v a t Jatkamaan 

t a i s t e l u a , k o s k a h a l l i t u k s e n e s i t y s y l l o p l s t o a s l a s s a e l tuo rauhaa , 

Osakuntapakon p o i s t a m i s t a e l myös l ä h e t y s t ö n takana o l e v a t kuulu-

neet vo ivan h y v ä k s y ä . Y l i o p p i l a s t a l o s s a p i d e t t y kokous o l i p ä ä t t ä -

^nyt panna Jyrkän v a s t a l a u s e e n h a l l i t u k s e n e s i t y k s e n J o h d o s t a , s e k ä 

kääntyä eduskuntaryhmien p u o l e e n , J o i l l e o l i s i t l e d o l t e t t a v a i i 

kansanäänestyksen t o i m e e n p a n o s t a , J o s t a kuulemma t u l i s i a rvokas t u k i 

e d u s t a j i l l e . 

L ä h e t y s t ö l l e v a s t a s i ryhmän puheen johta j a Pekkala seuraavaan 

tapaan* 

• Sosial idemokraattisen eduskuntaryhmän Jäsenet edustavat 

eduskunnassa maamme vähäväkistä väestöä,Jonka t a l o u d e l l i s e n , s i -

v i s tykse l l i s en Ja yhteiskunnallisen aseman kaikinpuoliseksi paran-

tamiseksi , heidän on eduskunnassa toimittava.Tässä työssään on ryh-

mä aina pyrkinyt noudattamaan tasapuolisuuden Ja oikeudenmukaisuus 

den p e r i a a t t e i t a eduskunnassa e s i l l e t u l l e i t a a s i o i t a käsltellcMx-

iessään.Näitä samoja p e r i a a t t e i t a on ryhmä noudattanut luonnolli-

se s t i myös s i l l o i n kun on o l l u t kysymys y l iopi s ton JärJestjismuodon 

perusteista.Ryhmä on näin ol len pitänyt Ja p i t ä ä se lv iönä ,e t tä y l i -

opisto-opetusta on annettava myös maan ruots inkie l i sen vähemmistön 

y l i o p p i l a i l l e heidän omalla ä id ink ie le l l ään , luonnol l i se s t i kuiten-

kaan loukkaamatta t a i supistamatta n i i t ä oikeuksia , Jotka luonnoeta* 
f 

kuuluvat maan suomenkie l i sen enemmistön y l i o p p i l a i l l e . N i i n i k ä ä n on 

ryhmä a i n a o l l u t s i l l ä k a n n a l l a , e t t e i y l i o p i s t o - o p e t u k s e e n yhtävähän 

kuin y l i o p p i l a i d e n j ä r j e s t ö t o i m i n t a a n k a a n o l e m i n k ä ä n l a i s t a pakkoa 

s o v e l u t a t t a v a , v a a n a n n e t t a v a , n i i n k u i n k a n s a n v a l t a i s i s s a o l o i s s a . m u i -

denkin, mahdollisimman suuren vapauden v a l l i t a . S e esltys.Jonka h a l l i -

4: 
tl 
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tus a s i a s t a on antanut,on meidän mielestämme tasapuolinen Ja 

oikeudenmukainen,sekä myöskin oikeutettuja Buomalalskanealllsla 

kul t tuur i tarpe i ta tyydyttävä,Ja sen vuoksi ryhmämme kannattaa 

hal l i tuksen ylloplstoesitystä.Huomautin Jo a l u s s a , e t t ä edus-

tamme eduskunnassa maan vähäväkistä kanssa,Jonka luottamus t o i -

mintaamme niinkuin par i t viime v a a l i t , J o i s s a m.m. y l l o p l s t o a s l a 

on o l l u t e s i l l ä , o s o i t t a v a t , o n Jatkuvasti kasvanut.Kansanvallan 

Ja parlamentarismin kannalla ollen ei meidän ryhmämme voi t o i -

inlossaan seurata muuta ohje t ta kuin sitä,minkä v a l i t s i j a t s i l l e 

ovat antaneet. 

p u h e e n j o h t a j a . s i h t e e r i . 
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P ö y t ä k i r j a 

3oöl iiiIcLemokraattlaen Sduakunt&ryhmän valmi 8= 

tnavuljok^7nnan kokouksesta, Joka pidettiin ryh== 

m-ihuoneessa eduskuntatalossa 22 pnä huhtikuuta 
I 

1937. Saapuvilla olivat: Aattela,Hakkila,Har» 

vaia,Komu»lehtokoski,Linna,Lonkalnen»Marttila, 

Pekkala,3yömä,Räisänen,Syrjänen,Tolonen ja ;Yiik 

Puhetta johti Pekkala ja pöytäkirjan kirjoitti 

Aattela. 

i.u 

1 §. 

Lluutos v.v;n kokoonpano s aa. 

Merkittiin että ulkoasialnvaliokmman 

meikäläistä vaiiokuntaryhmää edustaa v.vissa 

Voionmaan asemesta Räisänen. 

< 

lomunpyyntö jä. 

Kilpi pyysi ulkomaille tehtävän matkan 

vuoksi vaoautusta eduskuntatyöstä t.k. 23 prstä 

kuun loppuTin. 
Lyhyen keskustelun jälkeen toimitetussa 

äänestyksejsä todettiin, että neljä valiokunnan 
• • 

jädentä vastusti lomtin myöntämistä ja neljä kan« 
r 

nätti loman antamista. Asia päätettiin saattaa < 
ryhmäkokouksen ratkaistavaksi. 

Kilpeläinen pyysi puhujamatkaii vuoksi 
f 

vapautusta eduskuntatyöstä t.k. 30 p:ksi. 

Pyyntöä puolletaan. 

Lehtokoski pyysi puhujamatkan vuoksi 

vapautusta eduskuntatyöstä t.k. 24 p:ksi. 

Koska 24 pnä joutuu eduskunnassa rat« 

kalsevaan käsittelyyn kansanvakuutuslaki, pää= 

tettiln ryhmäkokoukselle ehdottaa, että pyyntöön 

ei suostuttaisi. 
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Tampereellfci p ldotyn kaiiüalul akokoukaen 

püi í tuslauselma. 

E s i t e t t i i n Tampereella y l i o p i s t okys:;myk= 

sen .johdosta r>ldötyn kansala iskokouksen päätös» 

l a u s e l m a . ( I l l t e 1) 

M e r k i t t i i n 8aar)uneekal • 

4 

Val t ion v i r a n - j a t o l m e n h a l t i .lain palk^« 

kojen k o r c l t t a n i n e n . 

O t e t t i i n k ä s i t e l t ä v ä k s i ryhmiin kannan mää= 

räämlnen h a l l i t u k e e n e s i t y k s e e n 7 , 5 m i l j . mar= 

kan l i sämäärä rahan myöntämisestä v a l t i o n v l r a n -

j a t o l m e n h a l t i J ä i n pa lkkojen k o r o l t t a m l s u e n , 
» 

Harvcila: S e l o s t i ha l l i tuks ien e s i t y k sen s i = 

sä l t i^ä . Ha l l i t ukoen ehdo t t amal l a määrä raha l l a * 

e i v o i t a i s i k o r o t t a a ka ikk ien n i i d e n v a l t i o n « 

v i r a n - j a t o l m e n h a l t i j ä i n p a l k k o j a , j o i d e n palk= 

ka on 18,000 markkaa vuodessa t a i s i t ä plenem= 

pl ja Jotka e i v ä t saaneet p a l k a n k o r o ! t u s t a vuo= 

den 1937 t u l o - j a menoarvioon t a r k o i t u s t a v a r t e n 

o t e t u s t a 20 m i l j . markc^n mää rä r ahas t a . Jos tah= 

d o t t a i s l i n ka ikkien n i i den v a l t i o n v i r a n - j a toi= 

m e n h a l t i j a l n pa lkko ja k o r o l t t a a , j o t k a e i v ä t 

; ; .a in i tus ta 20 m i l j . määrärahas ta saanee t koroi = 

t u s t a ja joiden palkka on 18,000 markkaa t a i 3i= 

t ä pienempi, n i i n s i l l o i n e s i t e t t y ä 7 ,5 m i l j . 

markan määrärahaa o l i s i l i s ä t t ä v ä 3 , 5 m i l j . mar= 

k a l l a . Oli h a l l i t u k s e n e s i t y k s e n hyväksymisen 

k a n n a l l a . 

Hyömä: o e l o s t i a j l a i i k ä s i t t e l y ä h a l l i t u k = 

s e s s a . ISsitetyi: 7 ,5 m i l j . markan j a o s t a el o le 

mitään suunni te lmaa. P i t i suotavana määrärahan 

l i s ä ä m i s t ä . 

Linna: Oli määrärahan l i s ä ä m i s e n kanna l l a . 

A a t t e l a : Kannat t i määrärahan l i s ä ä m i s t ä 
k 

3,5 m i l j . marka l l a . 

Hälgänen: Va l t lovara lnva l loku i .nan o l i s i teh= 

- J J iM t.Hvaiia ü t t lkankoroi tus 

l i i t e 1 v . v . p ö y t ä k l r - a a n .^2/4-37, 

3os.dem. njolueen Eduskuntaryhm^'n Herra i^iheenjohtaja. 

Tampereella 12. ¿f. I937 pidetyn, kansalaiskokouksen 

P^ -̂i-tök^en Tiukaisesti lähetämme, Teille Sos.dem Puolueen Edus-

kuntaryhmSn Herra r u h - r n j o h t a j a l l k o k o u k s p s s a hyvH.^aytyt 

ponnet. 

T^gmpereella huhtikuun 2u p:nä 19^7. 

^okoMksen s i h t e e r i . 

r; 

tcCi^ 

Kokouksen puh.joht. 
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3 5. 
Tampereella pldotyn kaiibului skokouksen 

pg^t^slauselraa. 

Esitettiin Tampereella yliopi stokysymyk= 

sen Johdosta r)idetyn kanaalaiskokouküen päätöS' 

lauselma.(liite 1) 

Merkittiin saapuneeksi. 

4 S. 

Valtion viran« ja toinenhaltijäin palk= 

kojen koroittaninen. 

Otettiin käöiteltiiväksi ryhmiin kannttn mää= 

räSminen hallitukjen esitykseen 7.5 milj. mar^» 

f! 
' t 
• I 

t l larnpereella 12.^.1937 pidetty kansalaiakokous asettuu yksi-

mielisenä Suuren Kansalaislahetystön ja Helsingin Yliopiston 

suomalaisten osakuntien kuraattorien julkilausumien taakse, 

vaatien Valtionyliopiston ja Teknillisen Korkeakoulun täydel-

listä suomalaistamista sekä osakuntaan kuulumisvelvollisuuden 

säilyttämistä. 

Jos ei muuta tietä päästä tyydyttävään tulokseen, asettuu ko-

kous kannattamaan yleisen kansanäänestyksen toimeenpanemista 

asian ratkaisemiseksi kansan tahdon mukaisesti". 

Löverojen 

} 
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K. 3 5. 

Tumpereellto pidetyn kanaaluiakokoukaeq 

p'iiltc$3lauaelma. 

E s i t e t t i in Tampereelld yliopistokysyinyk= 

sen Johdosta pidetyn kansalalskokoukaen päätöS' 

lauselma.( l i i te 1) 

Merkittiin saapuneeksi. 

4 §. 
t I 

Valtion viran« ja toinenhaltiJäin palk» 

kojen koroittaninen. 

Otettiin käsiteltäväksi ryhmiin kannan mää= 

räämlnen hallitukden esitykseen 7,5 mil j . mar= 

tävä ehdotus s i l t ä , millä taval la pölkankoroitus 
V 

o l i s i toimeenpantava. Kalkki aiempipaikkaiset o l i -

si otettava koroituksessa huomioon. Kannatti mää-

rärahan l i säämistä . 

Hakkila: ElkQl tä s sä vaiheessa o l i s i pa-

rempi hyväksyä hallituksen esitys ja vasta syk-

syl lä tulo- ja menoarvioesityksen yhteydessä ot-

taa jäl leen tarkastettavaksi mitä multa korjauk-

s i a valtion vlran-Ja tolmenhaltljaln palkkauk-

s i s s a o l i s i toimeenpantava. 

Keskustelun päätyttyä päätetti in ryhmäkokouk» 

se l le ehdottaa, että ryhmä kannattaisi hallituksen 

esityksen hyväksymistä niin muutettuna, että määrä-

rahaa l i s ä t t ä i s i i n 3,5 mi l j . markalla. 

5 §. 

Kunnallis- ja kirkollisverojen etuoikeus. 

ö te t t i in käsiteltäväksi ryhmän kannan määrää= 

minen hallituksen esitykseen ki inte i s töstä saadun 

tulon perusteella maksuunpantujen ku: n a l l l s - j a kir-

kollisverojen etuoikeudesta. 

^ Komu: Selost i hallituksen esityksen s i s ä l töä . 

Lakivaliokunnassa,Jossa muuten kannatetaan hallituksen 

es i tys tä , on tul lut r i i t a takautumlsajasta. Hallitus 

ehdottaa takautumisajaksi kolme vuotta,mutta puhujan 

mielestä yksi vuosi o l i s i r i t tävä . iihdotti et tä ryh-

mäkokoukselle ehdotettaisiin takautumisajan määräämis-

tä yhdeksi vuodeksi,, sekä että esityksestä poi s te t ta i -

s i in kirkol l i sverot . 

Linna: Lakl-ja talousvalidktmnassa on oltu s i l -

lä Jcannalla, et tä kuntien verosaatavat o l i s i saatava 

turvatuiksi . Komun ehdottama yhden vuoden takautumi8= 

aika el ole r i i t tävän pitkä. Hallituksen esityskin voi-

t a i s i i n tässä kohden hyväksyä, mutta ainakin o l i s i ta-

,kautumisuika määrättävä kahdeksi vuodeksi. 3hdotti 

että ryhmäkokoukselle ehdotettaisiin takautumlsajan 
määräämistä kahdeksi vuodeksi. Kannatti kirkollisverojen 
polstami s ta . 

Pekkala: Kemnatti Komun ehdotusta. 

Harvala: Kannatti Linnan ehdotusta. 
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Keskustelun pä:ityttyä p ä ä t e t t i i n seitsemäl« 
« 

l ä äänel lä ne l j ä ä ääntä vastaan hyväksyä Komun ehdotus. 

6 

Metsäkoulun perustaminen Kuruun» 

O te t t i i n keskustel tavaksi ryhmän kannan määrää» 

ralnen ha l l i tuksen esitykseen metsäkoulun perustamisesta 

Kuruun. 

Pekkala: Se los t i hallituk^sen esi tyksen s i s ä l t öä 

ja n i i t ä sy i t ä , j o iden pe rus t ee l l a koulu o l i s i perustet= 

tava Kuruun. Ehdotti e t t ä ha l l i tuksen e s i t y s hyväksyt^ 

t ä i s i i n . 

Räisänen: Tämä on maakunnallinen as ia eikä 3il= 

t ä o l i s i tehtävä ryhmän pääteistä. 
Mar t t i l a : Se los t i asian k ä s i t t e l y ä maatalous^ * 

valiokunnassa. Metsäneuvos Toi ja la kannat t i ha l l i tuksen 

esi tyksen h3r\^äksyml j t ä , mutta t oh t . Osara o l i Vuo joen 

kannalla . Puhuja o l i ha l l i tuksen esi tyksen kannal la . 

Pekkala: Vuojoen kartanon a luee l l a ei ole r l i t t ä ' 

väs t l metsämaata. 

Asiasta puhuivat v ie lä Ry;jmä,Hakkila,Aattela 

ja M a r t t i l a , j o t k a o l iva t ha l l i tuksen esi tyksen kannal= 

l a . 

Keskustelun päätyt tyä p ä ä t e t t i i n k a i k i l l a 

ä ä n i l l ä yhtä ääntä vastaan ryhmäkokoukselle ehdottaa, 

e t t ä ryhmä hyväksyisi ha l l i tuksen esi tyksen ja e t t ä 

ryhmän j ä sen i l l e el t ä s sä as iassa a n n e t t a i s i '*vapal= 

t a käs iä" . 
V a k u u d e k s i : 

Puheenjohtaja. 

li 

li 

P ö y t ä k i r j a • X s s % a 3 a X 3 3 3 a a s s S 3 s 

Sosial idemokraatt isen Eduskuntaryhmän kokouksesta, 
n 

joka p i d e t t i i n ryhmähuoneessa eduskuntatalossa 

22 pnä huhtikuuta 1937. Nimenhuudossa merk i t t i i n 

po i ssao lev iks i : Aarniokoski »Andersson,Bryggari, 

Fagerholm.Huttunen,Jokinen,K.,Kivlsalo,Koponen, 

Kuusisto.Lehikoinen,Paasonen.Pesonen.Pitkäsi l ta , 

Sil lanpää,3wentorzet3ki,Tanner(ulkomailla) .Turkka 

Ja Voionmaa. Puhetta Johti Pekkala ja pöytäki r jan 

k i r j o i t t i Aa t te la . 

1 §. 

LomanpyyntöJä. 

Lehtokoski pyysi puhujamatkan vuoksi lomaa 

edu3kuntaty0 3tä t . k : n 24 päiväksi . 

Valmistusvallokunnan ehdotuksen mukaisesti 

lomanpyyntöön ei suos tu t tu . 

Kilpeläinen pyysi puhuja-natkan vuoksi lomaa 

eduskuntatyöstä t . k : n 30 päiväksi . 

Valmistusvallokunnan ehdotuksen mukaisesti 

lomanpyyntö hyväksyt t i in . 

Kilpi pyysi ulkomaille tehtävän matkan vuok= 

si lomaa eduskuntatyöltä t . k : n 23 päivästä kuun 

loppuun. 

Valmlstusvaliokunta ei tehnyt asian johdos« 

ta ehdotusta.koska äänet v .v . o l iva t menneet tasan . 

K i lp i : Kertoi ryhtyneensä matkansa johdosta 

e r i n ä i s i i n valmistuksi in ja käyttäneensä n i ih in 

rahaa noin 2000 markkaa. Toivoi e t t e i hänen loman» 

pyyntöään e v ä t t ä i s i . 

Hyömä: Kilpi lähteköön matkalle omalla vas= 

tuu l laan . 

Hiltunen: Hyhmän el p i t ä i s i tehAä päätös tä 

t ässä a s i a s sa . 

Kääriäinen: Oli loman myöntämisen kannal la . 
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Linnu: Vustuijtl lonun myöntämistä 

Lepistö: I2i pitänyt loman myöntämistä kovin 

Taaral l i sena. Kansanvakuutuslait tulevat hyväksy-

ty iks i jokatapauksessa. 

Keskustelun päätyttyä hyväksytti in 18 äänel-

l ä 14 ääntä vastaan Kilven loraanpyyntö. 

2 §. 

Valtion vi ran- ja toimenhaltiJuin palkkojen 

korolttaminen. 

Ote t t i in käs i te l täväks i ryhmän karman määrää-

minen-hallituksen esitykseen 7,5 mi l j . markan l i -

sämäärärahan myöntämisestä val t ion viran- ja toimen» 

h a l t i j a i n palkkojen korolttamiaeen. 

Valmistusvaliokunta ehdot t i , e t t ä ryhmä kan-

n a t t a i s i hal l i tuksen esityksen hyväksymistä n i in muu-

t e t t una , e t t ä määrärahaa l i s ä t t ä i s i i n 3,5 mi l j . mar-

ka l l a , Jot ta ka ik i l l e n i i l l e val t ion v l ran- ja toimen-

h a l t i j o i l l e . joiden palkka on 18,000 markkaa t a i p ie-

nempi ja jotka eivät saaneet palkankoroltusta vuoden 

1937 tu lo- ja menoarvioon ta rko i tus ta varten ote tus-

ta 20 mi l j . markan määrärahasta, vo i t a i s i i n antaa 

palkankoroituksen. 

Hyömä: Selost i asian käs i t t e lyä ha" l i tuksessa . 

Turkla: Tiedustel i tu l i s iva tko myöskin ylimää-

r ä i s e t to imenhal t i ja t saa-naan palkankoroitukaen. 

Perho: Valtion't^Jissä olevien työläis tenkin 

palkkoja o l i s i koro i te t tava . Ha]lituksen- es i tys o l i -

si hyväksyttävä s i l l ä ehdolla , e t t ä myöskin val t ion 

tö i s sä olevien työlä is ten palkkoja koroitetaan. 

Hiltu-.en: IJyt on kyseessä valt ion kaikkein 

alemplpalkkalsten viran- ja tolmenhalt i jä in palkko-

jen kroittaminen. Tämä as ia on nyt hoidettava. Kan-

na t t i v .v . ehdotusta. 

Peltonen: Huomautti Perholle, e t t ä nyt k .o . 

val t ion viran- ja toimenhal t i ja t eivät ole '»herroja" 

vaan he i tä on pidettävä työläisryhmään kuuluvina. 

Määrärahaa o l i s i kenties l i s ä t t ä v ä enemmänkin kuin 

v .v . ehdottaa. 

Amnuja: Palkkakysymykseissä on menty vikaan« 

Eduskunnassa on o l lu t myötätuntoa työlä is ten palk-

kojen koroit tamiselle ja tämän johdosta on hyväk-

syt ty usei ta ponsia. Tästä huolimatta k o r o i t t i hai' 

11 tus metsä-ja u l t to työlä iö ten paikkanormeja vain 

25 pennillä tunni l ta , s ikä l i kun on kysymys eteläi« 

sestä osasta maata. Nyt käsi tel tävänä olevan asian 

yhteydessä o l i s i es i te t tävä eduskunnan hyväksyttä-

väksi ponsi, e t t ä myöskin val t ion yliiuääräiaen hen« 

kllökunnan palkkoja o l i s i koro i te t tava . 

Häisänen: Perho ja Ampuja ovat nyt iskeneet 

harhaan. Tällä kertaa on kyseessä pienipalkkaisten 

v i ran- ja tolmenhalt i jä in palkkojen kroittaminen, 

eik£ t ä l l a i s t a es i tys tä voida vastuytaa. 

Perho: Huomautti e t t e i hän vastusta es i tyk-

sen hyväksyni s t ä . 

Harvala: Selosti hal l i tuksen esityksen s i -

säl töä ja asian käs i t te lyä valtiovarainvaliokunnan 

asianomaisessa jaostossa. 

Keskustelun päätyttyä hyväksytti in v.v. 

ehdotus yksimieliisesti . 

3 §. 

Kunnallis- ja k i rkol l i sverojen etuoikeus. 

Ote t t i in käsi te l täväksi ryhmän kannan mää̂  

rääminen hal l i tuksen esitykseen la iksi k i i n t e i s -

tös tä saadun tulon perus tee l la maksuunpantujen 

kunnall is- ja k i rkol l i sverojen etuoikeudesta. 

Valmistusvaliokunta ehdot t i , e t t ä ryhmä 

hyväksyisi hal l i tuksen esityksen n i in muutettu-

na , e t t ä takautumlsajaksi määrä t tä is i in kolmen 

vuoden asemesta yksi vuosi, ja e t t ä l a i s t a pois-

t e t t a i s i i n k i rkol l i svero ja koskeva kohta. 

Linna: Shdotti e t t ä takautumlsajaksi 

määrättäisi in kaksi vuotta. 

Lastu: Kannatti Linnan ehdotusta. Yhden 

» tlS 
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den vuodon takautumlsulka kyllll riittää. 

Halonen: Ryhmä voisi hyväksyä takautu» 

miaaikaan nähden hallituksen esityksenkin.Aina-

kin olisi takautumlsalka määrättävä kahdeksi vuo= 

deksl. 

Kääriäinen: Ei pula-aikaa vieläkään ole täy-

sin sivuutettu. Takautumlsaika olisi määrättävä 
» 

kahdeksi vuodeksi. 

Hämäläinen: Selosti lakiesityksen sisältöä. 

Oli kahden vuoden takautumlsujan kunnalla. » 
Lastu: Puhui vielä kahden vuoden takuutumls= 

ajan puolesta. 
Linna: Samoin kuin edellinen. 

Pyy: Oli m^^öskln kahden vuoden tukautumis» 

ajan kannalla. 
Lumme: Vastusti v.v. ehdotusta kirkollis« 

veroja koskevan kohdan 

Komu: Puhui vielä yhden vuoden takuutumis» 

ajan puolesta. 
Keskustelun päätyttyä hyväksyttiin kalkilla 

iiänillä kahdeksaa ääntä vastuun v.v. ehdotus niin 

muutettuna, että takautumlsajaksi olisi määrättävä 

kaksi vuotta. 

4 §. 

Metsäkoulun perustaminen Kuruun. 

Otettiin käsiteltäväksi ryhmän kannan mää= 

rääminen hallituksen esitykseen määrärahan myöntä-

misestä metsäkoulun peruetaniista varten. Koulu 

olisi hallituksen esityksen mukaisesti perustetta-

va Kuruun. 
Valmistusvallokunta ehdotti, että ryhmä hy= 

väksvisi hallituksen esityksen. 
Mustasllta: Koulu olisi perustettava Vuojoel» 

le eikä Kuruun. 
.Pekkala: Selosti niitä syltä.joiden perus-

teella on tultu siihen, että koulu ehdotetaan perus^ 

tettavakal Kuruun. 

Jokinen, 3.: Tätä kysymystä ei olisi tarvl-

f 

j 

nut tuoda ryhmän käsiteltäväksi. Maatalousvalio-

kunnassa on oltu yksimielisiä siitä , että koulu 

on perustettava. Keskusmetsäseura Tapion pliria-

sä ollaan sitä mieltä, että koulu olisi peruetet-

tava Vuojoelle,koska uuden ammattikoulun olisi 

kasvatettava ammattimiehiä yksityismetsätaloutta 

varten. Koulun rakentainlnen Kuruun tulee maksamaan 

6,5 milj. markkaa. Vuojoella on komea kivinen ra-

kennus, jonka korjaamiseen kunta on uhranut noin 

1 milj. markkaa. Rakennuksen ympärillä on vanha 
f 

arvokas puisto. Oli sitä mieltä, että koulu olisi 
perustettava Vuojoelle. 

Pekkala: Huomautti, että tämä el ole palkal-

Unen kysymys. Koulu on rakennettava sinne,mi8Bä 

sillä on parhaat tolralntamahdollisuudet. 
• 

Rantala: Ehdotti asian käsittelyn siirtä-

mistä johonkin seuraavaan ryhmän kokoukseen. 

Halonen: Koska länsi-suomulai set riitele-

vät koulun pulkasta, niin rakennetaan se Itä-Suo-

meen. Ratkaisevinta on se,missä koulu parhaiden 

menehtyy. Kannatti Rantalan ehdotusta ettei asias-

ta vielä tehtäisi päätöstä. 

Ryömä: Olen ajatellut tätä keskustelua seu-

ratessani olenko maalaisliiton ryhmässä vaiko oaas-

sa ryhmässäni, kun täällä annetaan puhtaasti pal-

kallisille näkökohdille niin suuri merkitys.Selos-

ti asian käsittelyä hallituksessa. Hallituksessa 

päätettiin, että nyt hetimiten rakennetaan koulu 

Kuruun ja seuraava metaiikoulu rakennetaan Itä-

Suomeei.. 

Linna: Tämä el ole maakuntakysymys. Halli-

tuksen esitys on oikeaan osunut. 

Lepistö: Metsäkoulun toiminnalle on tär-

keintä se, että koulim yhteydessä on larpeeksi 

laajat "letsät. Käin on asian laita Kurussa. Kun 

Vuojoella ei tämän miespolven aikana ole tarkoi-

tukseen soveltuvaa metsää käytettävissä, on kou-

lu rakennettava Kuruun. 
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Kääriäinen: Uusi metBilkoulu olisi perustat 

tava Savoon. 

Jokinen,3.: Huomautti että asiantuntijat 

ovat metsäkoulun paikkaan nähden erimieltä kes-

kenään, 
Hakkila: Tämänluontoisissä asioissa pitäi» 

sl luottaa hallituksen harkintaan. 
Kulovaara: Ihmetteli sitä. että ryhmän ¡ä-

sonet eivät tässä asiassa luota ryhmän puheenjoh-

tajan sanoihin vaikka hän on asiantuntija tällä 

alalla. Kannatti hallituksen esityksen hyväksy-

mistä. 

Keskustelun päätyttyä hyväksyttiin 36 ää-

nellä 3 ääntä vastaan v,v. ehdotus. 

Rantala: Ilmoitti Jättävänsä'päätöstä vas» 

taan kirjallisen vastalauseen.(Liite 1) 

V a k u u d e k s i : 

Puheenjohtaja, 

»ihteeri. 

T a r k i s t e t t u : 

Liite 1 ryhmän pöytäkirjaan 22/4-37• 

li. 

V a s t a l f l u p e . 

iiii 

3noi iii i'\emoVraqttisen Eduskuntaryhmän tänään pidetys-

sä kokouksessa keskusteltaef^^a ^mallituksen esitykseen n:o 

inäärärshan osoittatnisesta uuden metsäkoulun >:ern9tami.^ta ia 

rakentamista varten suhta^umisesta ja ryhmän kannan «»siassa 

ynpî räörriipe5?tä, allekirjoittanut teki ehfiofnVc«^^^ ettei ryh-

män kantaa perusto+tavan met^^äkoulnr paikkaan nähden vielä 

tässä kokouksessa rr«ärättäiRi vaan sHti? p^Httiilinen ellr-

rpttqisiin ryVirnäm johonkin peuri^a^^^^an kokdikseen. Tätä eh-

dotusta perustelin ^illä, e + toj edes asi anoma i «'ten val1oknj^_ 

tien jäsenillä, jotka tätä asiaa joutuvat valmistelemaan, 

vielä ole riittävää selvitypt» ?isiassa kä^^tpt t^^änään ia 

että tästä syysiträ ryhmär: ^fimsn määrääminen on liian ai-

kaista. Lisnkpi mainitc^in^ ettei uuden »^«tsäkoulun paikka-

kysymys käsittääk^i^ni ole sellainen e^tö yyhrrän siihen 

ainakaan ennen riittävän selvityksen »^i^nkkimista olisi kan-

ta otettava ja sidottava jäsentensä harkintavapautta. ¿Esit-

tämääni kantaan, ettei tässä ryhmän kokouksessa asiassa 

vielä olisi päätöstä tehtävä^ iImoitti toveri T. Halonen käyt-

tämässään puhevuorossa yhtyvänsä. Kuitenkin senjälkeen, kun 

keskustelu asiassa oli loppuun suoritettu ja eri ehdotuksista 

oli ryhdyttävä äänestämään sitä ennen puheenjohtajan ^^sitet-

tävän selostuksen ja aänestysesityksen perusteella, ryhmän 

puheenjofitaja Pekkala ei ryhmän sääntöjen edellyttämällä ta-

valla esittänyt selostusta eikä varsinaista äänestysehdotus-

ta vaan ilman muuta kehoitti niiden nostamaan kätensä, jot-

ka ovat valmistusvaliokunnan kannalla, tietämättä ryhmän jä-

senet, mitä ehdotusta vastaan, vaikka näitä oli ki^Vgi kes-

kustelussa tehty, valmistusvaliokunnan ehdotus tulisi ää-

nestyks 

een. Lopultakaan puheenjohtaja ei esittänyt-ehdotus-
tani asian pöydälle panemisesta lainkaan äänestykseen. Tä-
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mä s i i t ä h u o l i m a t t a , vaikka äänes tykseen r y h d y t t ä e s s ä pyy-

s in puhevuoroa pyytääkseni p u h e e n j o h t a j a a ottamaan huomioon 

tekemäni ehdotuksen ja e s i t t ämään se lvän äänes tysehdotuksen , 

Näin o l l e n katson ryhmän päätöksen syntyneen t a v a l -

l a , mikä on o l l u t ryhmän s ä ä n t ö j e n v a s t a i n e n , koska ka ikk ia 
« 

k a n n a t e t t u j a ehdo tuks ia e i ole o t e t t u äänes tykseen . Tämän 

t a k i a p i d ä t ä n i t s e l l e n i oikeuden ma in i t t uun h a l l i t u k s e n esi 

tykseen nähden mene te l l ä h a r k i n t a n i mukaan r i ippuen kan-

t an i n i i s t ä a s i a t i e d o i s t a , jo tka a s i a n k ä s i t t e l y s s ä saan . 

H e l s i n g i s s ä huhtikuun 21 pä ivänä 
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Sosialidemokraattisen Bduskuntaryhmään valmls-

tusvallokunnan kokouksesta, Joka pidettiin ryh-

mäbuoneeana eduskuntatalossa ^nä huhtikuuta 

1937. Saapuvilla olivat: Aattela,Fagerholm,Häk-

ki la,Harvala, Kulovaara,Kuusia to, Lehtokoski , 

Marttila,Pekkala,Reinikainen,Räisänen,Sillanpää, 

Syrjänen,Tolonen Ja Wiik, Kokouksesaa oli mvöa-

kln saapuvilla valtiovarainministeri Tanner, 

Puhetta Johti Harvala Ja pöytäkirjan kirjoitti 

Aattela. 

1 
Oplakelutolmlnnan .lär.leatämlaeatä ai-

heutuneet menot. 

Lehtokoski seloatl ryhmän Jäsenille jär-

jestetystä oplakelutolmlnnaata aiheutuneita me-

noja. Luentoja olivat pitäneet: Voionmaa,Helo 

Ja eduskunnan oikeusasiamies Hakkila. Ruotsin-

kielessä oli antanut opetusta He Is Inssein työväen-

opiston ruotsinkielen opettaja maiaterl Helckel, 

Voionmaa Ja Hakkila olivat kieltäytyneet 

ottamasta luennoistaan palkkiota,minkä Johdos-

ta heille oli ostettu krlstalllmaljakot Ja ruu-

suja. Lahjat oli annettu yhtelaesaä kahvlnluon-

titilaiauudegaa eduskunnan kahvllaaaa. Ruotsin-

kielen opettajan lasku oli IO5O markkaa Ja toh-

tori Helon lasku 300 markkaa. 

Selostuksen peruateella hyviiksyttiin 
( 

menotodisteet n:o 37,^9,30,31 Ja 33 , sekä 

todettiin että oplskelutolminnasta oli ai-

heutunut menoja yhteensä 3.363:15 markkaa. 

'•tl 



Suomen Merlmieg-Unlonin ktr.^elm^^ 

E s i t e l t i i n Suomen Merlmlea-Unlonln k i r -

jelmä 9 ? A - 3 7 , Jossa selostetaan sanotun l i i -

ton kantaa merlmleakataelmuksen tolmlttamla-

kysymykseasK. ( L i i t e l ) 

S ih teer i I lmoi t t i saattaneensa kirjelmän 

alaäl lön erSlden ryhmän Jäsenten m,m. nykyl-

aen kauppaministerin, Voionmaan tietoon,mut-

t a o l i kauppaministeri Ilmoittanut e t t e i k l r -

Jelmäösä mainittuihin näkökohtiin voida enää 

asian täsaä valheessa k i inn i t tää huomiota, 

vaan on eduskunnassa parhaillaan k ä a l t e l t ä -

""•«n?̂  olev» fner1?rle3V?itselTTiukf»1 a Ja merlmles-

r e k l s t e r l ä koskeva hal l i tuksen es i tys hyväk-

syttävä suuren valiokunnan ehdottamassa muo-

dossa. 

Kirjelmä e l antanut a ihet ta enemolln 

tolmenpltelsI in , 

3 

Puumalan k.k;n 3oa,-dem. ty ;n kir je lmä. 

S s l t e t t l l n Puumalan kirkonkylän sos.-dem. 

työväenyhdistyksen vuosikokouksesta tehdyn 

pöytäkirjan lyhennysote. Josta s e l v i s i , e t t ä 

sanotun yhdistyksen vuosikokous on päättänyt 

kääntyä ryhmän puoleen pyynnöllä, e t t ä ryhmä 

t e k i s i a lo i t t een v a a l i l a i n muuttamisesta s i t en , 

e t t ä kunnanvaltuustot v a l i t s i s i v a t Jäsenet 

v a l t i o l l i s t e n vaalien vaal i lautakunt i in . 

L i i t teenä seurasi Mikkelin läänin lääninhal-

l ituksen päätös erään valituksen Johdosta. 

( L i i t t e e t ? .Ia 3 ) 

Merkitt i in saapuneeksi Ja pääte t t i in 

palata tähän asiaan helmlkuuasa. 

f/ 

»'i 

Artturi Aallon hauta.lalset* 

P ä ä t e t t i i n ryhmän puolesta laskea seppele 

ryhmän entisen Jäsenen Ja monivuotinen rahaston« 

hoi ta jan Artturi Aallon haudalle. Seppeleen l a s -

k i j a k s i v a l i t t i i n Matti Turkia.(Turkian o l l essa 

estettynä laskivat ryhmän seppeleen lehtokoski 

Ja Pekkala.) 

5 5 . 

Matka-apurahan myöntäminen Koivolahtl-Lehdolle 

P ä ä t e t t i i n Lehtokooken ehdotukuen perusteel la 

myöntää Koivulahti-Lehdolle 1000 markan suuruinen 

matka-apuraha,Jotta hän voisi o s a l l i s t u a Köpenhami» 

nassa heinäkuun loppupuolella pidettävään pohjola» 

muiden soa.-dem. naisten kokoukseen. 

6 §. 

Valtion viran- Ja toimenhaltiJaln palkkojen 

koroittaminen. 

o t e t t i i n uudelleen käoitel täväksi ede l l i sessä 

22/4' kokouksessa k ä s i t e l t y kysymys vultion viran-

Ju toirr^enhaltiJäin palkkojen koroittamisesta. 

Tanner: Oli s i t ä mieltä , e t t ä ryhmän o l i s i 

tyydyttävä hal l i tuksen ehdottamaan 7 ,5 m i l j . raar= 

kan varaamiseen k .o . palkkojen koroitusta varten. 

Kaikki ne,Joiden nulkka on lö",00u markkaa ta i pie= 

nempi, elv::t tttrvitse palkankorostusta, s i l l ä jou= 

kossa on erä i tä ryhmiä kuten esim. kone-Ja puhtaak« 

s i k i r j o i t t a j a t t a r i a , J o t k a , p e r h e e t t ö m i ä kun ovat, 

voivat t ä l l ä kertaa Jäädä palkankoro!tukaen ulko= 

puole l le . 

Heinikainen: Yhtyi Tannerin lausuntoon. 

Tolonen: Hallituksen p i t ä i s i huolehtia s i i t ä , 

e t t e i hintataso pääse kohoamaan. 

Pekkala: Ilmoiti;! e t t ä hänen luonaan kävi « 
JUTU-l lähetystö J o k a eduyti keskipalkkaisia 

valt ion v i ran- Ja to imenhal t i jo i ta . Lähetystön 

puolesta v a l i t e t t i i n s i t ä , e t t e i he is tä pidä kukaan 

huolta. Ryhmän o l i s i pysyttävä aikaisemmassa päätök' 

f, 
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sess^iän. Tätä r7hm:in kontau on helppo p u o l u s t a a . 

l e h t o k o a k l : 011 aikaiaemman päätöksen kan» 

n a l l a , 

Re in ika inen : Puhui v i e l ä h a l l i t u k s e n asi= 

tyksen p u o l e s t a . Asia on muuten vaikea h o i t a a . 

Tanner: S e l o s t i minkä p e r u s t e e l l a h a l l i « 

t u s o l i ehdot tanut t a r k o i t u k s e e n v a r a t t a v a k s i 

7 ,5 m i l j . markkaa. 

Harvttla: Huomautti e t t ä va l iokunnassa 

samoinkuin eduskunnassakin t u l l u a n keskus te le^ 

maî n s i i t ä , e t t e i h a l l i t u k t 3 e l i a ole määrärahan 

^akosummitelmaa v i e l ä va lmi ina . 

Syr jänen: Oli aikaisemmin tehdyn päät;3k= 

sen kanna l l a . 

Keskustelun p ä ä t y t t y ä p ä ä t e t t i i n 3eitse=' 

mällä ä ä n e l l ä k u u t t a ään tä vas taan ryhmäkokouk= 

s e ] l e ehdo t t aa , e t t ä ryhmä v a s t o i n aikaisempaa 

pää tös tään hsrväksyisi t ä s s ä a s i a s s a h a l l i t u k s e n 

es i tyksen 

7 § . 

Val tuuksien pyytäminen v . v : n he l s l nk i l ä i= ' 

s i l l e . l äoen l l l e . 

Ryhmäkokoukselle e s i t e t ä ä n , e t t ä valml3=-

tusval lokunnan h e l s i n k i l ä i s i l l e j ä d e n l l l e rayön= 

n e t t ä i s l l n oikeus valmistudval lokunnan nimessä 

h o i t a a ryhmän ensiöitä kesän a ikana . 

8 

Osanot ta l lon va l i t s eminen P a r i i s i s s a pi= 

de t t ävään Par lament t i en v ä l i s e n 

l i i t o n kokoukseen. 

I l m o i t e t t i i n e t t ä ryhmä saa l ä h e t t ä ä kol= 

me j ä sen tään P a r i i s i s s a p ide t t ävään Par lament-

t i e n v ä l i s e n l i i t o n kokoukseen. 

Lyhyen keskus te lun Jälkeen p ä ä t e t t i i n ryh= 

mäkokouksellö e h d o t t a a , e t t ä ryhmiin puo le s t a 

sanottuun kokorikseen meni jö iks i v a l i t t a i s i i n 

Harva la ,Re in ika inen Ja Lehtokoski sekä v a r a l l e 

: f i i k ,Kuus i s to Ja H i i l e l ä . 

• / L i i t e 1 v . v , p ö y t ä k i r j a a n 
uomen Merimles-Unioni r.y. 
ablaninkatu 5 A. 8 
uhelln 39735 
elslnki, Suomi 

Finnish Seamens Unton 

• J J '.''*( •' * rl,̂ ' Ĵ  »>11 • ¡f-'. f-'y; t 'jl iflrĤ I ffj^l 

29/4-37» 
Fin lands S jömans-Unlon r.f. 

Fablansggttn 5 A. 8 
Telefon 89735 

Hcitlagfon, PlnUnd 

m i f . Helsingfors, 

Sosialidemokraattinea eduskuntar^^ä. 
Eduskuntatalo, 

H ^ ; g 1 n Jt t 

/ 

Samalla kuin haluamme täten k i i t t ä ä scelal idemokraat t is ta eduskuntaryh-
mää monessja er i yhteydessä suor i t e tus ta toiminnasta eduakunnass» merimies-
ten hyväksi, haluaisimme k i i n n i t t ä ä ryhmän huoliiota seuraavaan seikkaan: 

Tietääksemme on parhai l laan suurenvallokunnan käsi te l tävänä hal l i tuksen 
es i tys , Joka t a rko i t t aa merimieshuoneiden lakkauttamista, j a toinen es i tys . 
Joka ta rkoi t taa merlmieskatselmuksia Ja merimiesrekisteriä* Hallituksen es i -
tys on kuitenkin perin epämääräinen merimjaskatselmuksen t o i m i t t a j i i n nähden 
Ja Jos se tu lee l a i k s i . Jäävät kalkki katselmus toiminnan nykyiset epäkohdat 
edelleen vallitsemaan« Kun kaiken l i s ä k s i ha l l i tuksen esityksen mukaan meri-
miehet eivät s a i s i minkäänlaista osuutta katselmuksentolmlttajain valvomi-
seen, Joka tilaisuoB v. 1874 annetun k e i s a r i l l i s e n asetuksen mukaan merl-
miehil lä on saadessaan v a l i t a eduatajan merimleshuoneen Johtokuntaan* Tässä 
suhteessa merkitsee hal l i tuksen esi tys s i i s huononnusta* Unionin taholta 
onkin sekä l ak i - Ja talousvaliokunnassa e t t ä suuressavaliokunnassa e s i t e t t y 
toivonus, e t t ä hal l i tuksen es l t jB t ä muute t ta is i in n i in , e t t ä se rImiehet s a i -
s ivat t i laisuuden osa l l i s t aa katselmuksent olmit t a j an tehtävien valvontaan 
sel la isen elimen kautta, Jossa o l i s iva t edustet tuina merenkulkohallitus, 
la ivanvarus ta ja t , la lvapääl lystö Ja merimiehet* Olemme kuitenkin päässeet 
se l la iseen käsitykseen, varsinkin minis ter i Voionmaan sel i tyksen kautta, e t t ä 
t ä l l a i s t en valvontaelinten muodoBtamlnen vaa t i s i pe rus tee l l i sen velmiBtelun 
Ja v i i v ä s t y t t ä i s i uudistuksen toimeenpanoa* Näin s a a t t a i s i k i n tapahtua, jos 

^ o t e t t a i s i i n huomioon alkuperäinen esityksemme* Jo t t a asla e l v i i v ä s t y i s i 
tarpeettoman kauan ilmoitamme olevamme taipuvaiset suostunsaan se l l a i seen 
"kompromissiin", e t t ä muodostettaisi in koko maat^ ^^a l t t^vä elin^ Jossa 
edellämainitut e t u p i i r i t o l i s iva t edustettTTlna Ja t ä l l e elimelle voisivat 
asianomaiset tehdä mahdolliset muist ut uksensa merimieskatselmuksis ta* Täl-
laisen yhden elimen perustaminen e i t u o t t a i s i mitään sanottavia vaikeuksia, 
s i l l ä se voisi o l l a , kuten nykyisin esim* kuanal l l s ten työnvälitystoimisto-
jen Johtokunnat, Ja o l i s i se merenkulkuhallituksen alainen* 

Tahdomme e r iko i s e s t i korostaa s i t ä , e t t ä merimleskatseSbmuiisen oikeudel-
linen merkitys on merimiehille e r i t t ä i n suuri* Katselmuksent olmi t t a jaa teb. 
tävänä on ottokatseliouksessa huolehtia s i i t ä , e t t ä merimiehen työsopimus 
tehdään l a in mukaiseksi Ja pääsiökatselmuksessa, e t t ä merimies on p a i t s i 
täyttänyt velvoll isuutensa, myös saanut nau t t i a lainmukaisia oikeuksiaan* 
Työsuhteista aiheutuneet r i i d a t ra tkaisee ensi vaiheessa katselmukset!toimit-
t a j a Ja useimmassa tapauksessa jää hänen ratkaisunsa käytännöl l i s i s tä sy is -
t ä lopulllBeksl. Tästä syystä on Unionin taholta e s i t e t t y , e t t ä l a i s sa o l i -
s i määrättävä, e t t ä katselmuksent olmit t a jan tulee tyydyttävä t l tuntea m e-
rimieslainsäädäntö sekä e t t e i hän saa o l l a laivanvarustaja t a i lalvanvaria-
t a j a s t a riippuvainen* 
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Ifidelläolavan peras teel lä pyytälBimme sosialidemokraattisen eduskunta* 
ryhmän Jäseniä eduskunnan vallokunnlSBa ja n i iden mahdcrliisissä Jaoatoisaa 
sekä t i s t u n n o i s s a toimimaan ni in 

1) että merimieskatselmukset, merimiesrekisterin hoito Ja merimieshuo* 
neiden laJdcauttamisen Jälkeen n i i l l e kuuluneet varat. Jotka esite* 
tään käytettäväksi työttömien Ja puutteeseen Joutuneiden merimies-
ten, heidän leskiecsä Ja lastensa avustamiseen, asete t ta i s i in sei« 
laisen par it eet t i s en elimen valvomaan alaiseksi , Jossa ol is ivat e» 
Mustettuina merenkulkuhallitus, laivanvarustajat, laivapäällys ta 
Ja merimiehet, Ja o l i s i tät en muodos tettu el in merenkulkuhallituk-
sen alainen« sekä 

1) että merlmieskatselmuksentoimlttajalle ase te t ta i s i in pätevyysvaati-
mukseksi merimieslainsäädännön tyydyttävä tuntemus Ja e t te i hän saa 
olla laivanvarustaja tai laivanvarustajasta riippuvainen» 

Haluamme huomauttaa, että 3« Merimies-Unionin Jäseniä on n« 90 ^ Suo-
men kauppalaivaston ulkomaanlilkenteen miehistöstä Ja ovat he eMottomasti 
näiden vaatimusten takana* Samaa voidaan sanoa s Iit ä muj^to-osasta. Joka 
vielä on Unionin ulkopuolella« 

Toivoisimme, että edel läesltetty o te t ta i s i in huomioon Ja kyseelliseen 
lakiesitykseen saatais i in mainitut mautokaet* 

Toveri l l i sest l i 

SnoDsn Lifiiiuiss-Uniöul r . y . 
Finlands Sjöinaiis-Diiioii r.f. 
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me Jäseniään raniöiäöa piucutava,=ui j.u-xu.«....̂ «̂ 

t ien velisen l i i t on kokoukseen. 

Lyhyen keskustelim Jälkeen pää t e t t i i n ryh 

miikokoukselle ehdottaa, e t t ä ryhmiin puoloöta 

sanottuim kokoukseen menlJCiksi v a l i t t a i s i i n 

Harvala,Reinikainen Ja Lehtokoski aekä varal le 

:fiik,Kuusisto Ja H i i l e l a . 
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me ja53enty.:iii rariiaiboa piaoouav^;^^ 

t ien Vil isen l i i t o n kokoukseen. 

Lyhyen keskustelun jälkeen päätett i in ryh= 

miikokoukaellö ehdottaa, että ryhmiin puolesta 

sanottuun kokoukseen menijöiksi v a l i t t a i s i i n 
# 

Harva la .Re in ika inen ja Lehtokoski sekä varalle 

:fllk,Kuusisto ja Hi i l e lä , 

Mi 

"K 

l 
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Pöyt&lLlrja^tehty Î juunaX^̂  Sos.Dea. 

KlrkonkyUn Työv&en yhdistyksen vupslkokoukM-

sa sanotun yMistyksan ta lol la he^jnlkuun 81 pft4 

vänÄ 1937, . 

j j -

j u l i §516. 

• » : > K k Kun k u n t ^ o kunnallislautakunta kokouksessaan tammikuun 13 
1936 ^ o. ' 

pftivÄnä toimitt i val t iol l is ten vaalilautakuntien vaal in ,syr j ty te t -
» 

tUn sanötuista lautakunnista kokonaisuudessaan los, Dem «aatesuun* 

taa omaavat kansalaiset,mainitusta vaalista val i t t ivat Mikkelin l&ft-
r 

niin maaheralle asioitsi^^ Ville Reponen ja kaupanhoitaja Xino Huo-

ponen, r)yyt&en vaalia kummttovaksi edelltmainitusta syystft,vaikka 

sanottu vaalilaki on tftssft kyllin selva,niin maaherra hylkÄsi va l i -

tuksen,koska nyt lain-tulkinta on erilainen t&ssA asiassa Ja Johon 

kokouksen mielestA ei muutoin saada parannasta,kuin siten,ett& tA-

mftn vaedin toimittaisi kunnanvaltuusto,Jolloin se t u l i s i vali t tua 

ainakin voimasuhteiden mukaan,sillÄ Jos nyt,kuten meillÄ on kunnal-

lislautakunnassa ainoastaan yksi edustaja,ei h&n saa nftin ollen me 
kun porvaristo ainakin meilU Ja tiet&mämi mukaan muuallakin voima 

suhAeidsn ollessa samankaltaiset,saa edastusta suhteellisksl maini-

tussa lautakunnassa.Ttmän vuoksi kokous pä&tti k&&ntyä So.Dea.edus-

kunta ryhmän puoleen pyynnöllä,etti ryhmä tek is i alotteen sanotun 

lain muuttamiseksi sel laiseksi ,et tä valinta vaalilautakuntiin tapa^ 

tu i s i kunnanvaltuuston valitsemana* 

Viime tammikuun 1 päivänä *uli vofinaan uudet huoltolai t , 

täiden lakien peruteella toimitt i kuntamme valtuusto viime Joulukuun 

kokouksessaan sanotun lautakunnan vaalin,ryhmämme taholta vaadit t i in 

s i l lo in suhteellista vaalia Noudatettavaksi vaaleissa,vaan Jota ei 

fMkmkttk puheenjohtaja kuitenkaan sallinut to imit ottavaksi, vaan 

päät t i sen toimittaa enemmistö vaaleilla,vetoamalla aosilaaliminis-

teriön vahvistamiin ohjesääntöihin,Joiden mukaan kuntamme on Jaettu 

10 p i i r i in Ja että kussakin pi ir issä on oltava pilrivalvoja Ja että 

koska nyt ei tule valittavaksi kuin yksi ainoa henkilö pi ir is tään 

niin suhteellinen vaalitapa ei s i l loin tule kysmykseen,täten s i i s 

ehkäistiin 8os*Dem.ryhmiin edustus kokonaan sanotusta lautakunnasta, 

tehdystä vaalista on kyUä valitettu,mutta pUtös maaherralta e i ole 

vielä saapunut »kun nyt Sosialliministeriö en laatinut sel laiset mal 
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li ohjesäännöt,Jotka antavat lalntulklnallo senkaltaisen tulkinnan, 
• kuten meillä on tapahtumt,niin asia sî tfilä ehdottomasti korjaukseu 
koska meillÄkin njrt suhtelukumme makaan olisi kuulunut huoltolauta-
kuntiÄii 4 edustajaa 10,niin päätti kokous myös tässä asiassa kään-
tyä zykaft eduskunta ryhmämme puoleen pyynnöllä,että se tarkistaisi 
tältä osalta sanotun lain,sekä ne ministeriön laatimat malliohje- ^̂  
säännöt,8enkaltai8eWii,attä minkäänlainen laintulkinta tixlisi nii-
den suhteen kysymykseen.Lopuksi tahdomme iiiftt lisäksi ilmoittaa 
että tapahtumisista olemme keskustelleet myös vaalipiirimme kansan-li 

Llita 3 v.v. pîjytmrjûttn 29/4-3Í, 

edustaja Alexs.Hämäläisen kanssa,]oka tuntee tapahtumat hyvin . Ju-cta 223/1956; 

§: 20. 
.4 L j u y 

Pöytäkirja julkiluettu ja hyväksytty. 

MikhBlln laanin lääninhallituksen pöatöe Paumalan 

kunnasta olevien asioltelja Vlllo Reposen Ja kaupanhoitaja 

Eino Huoposen tänne jätetyssä valltasklrJelinäBBä tekemöän 

hakomukseen, etta Puumalan kunnan kunnallislautakunnan koko-

uksessa viime tammikuun IJ pälvönä toimitettu vaUlolllBten 

vaalilautakuntien vaali kumottaisiin ja kunnall le lautakunta 

velvoitetta!Biin toimittamaan uasl vaali, koska vaalissa oi 

ole huomloonotetttt Jl päivänä tammikuuta 1935 edustajanvaa-

lelBta annetun lain 4 §:n 5 monentlsBa olevaa määräystä sil-

tä, että edelllBlBSä edustajanvaalelssa eBllntjrneet aanee-

1 : 1 

ifi. 

: r i 

ñ 

i 

Ville Reponen. 
Puheenjohtaja. 

Kokduksen puolesta: 

Eino Huoponen. 
Sihteeri. f ' 

r 

Otteen oikeaksi todistaa: 

I 

tysalueen Buurimmat valitsijaryhmät mahdollisuuden mukaan •f 

ovat lautakunnassa edustettuina, kuin myös, että kunnallis- || 

lautakunta velvoitettaisiin palkitsemaan valittajien kulut 

; asiassa, minkä valituksen johdosta Puumalan kunnan kunnallis. 

m ri? 

ïi . I 
!i 

^ lautakunta on tänne toimittanut selityksensä, jossa seidn 

fiinoo selityksen antamisesta johtuneiden kustannusten korvaa-

•iffr 
I 

mista, ja johon selitykseen valittajat ovat vastanneet, min-

kä jälkeen kunnallislautakuntaa on vielä kuultu ja hankittu 

asiaan erinäistä lisäselvitystä. Annettu Mikkelissä, läänin-

kansliassa, 19 päiviinä toukokuuta 1935V 

Tämän asian on lääninhallitus tutkinut j mutta koska valittajat eivät 

ole näyttäneet, että kunnallislautakunnan valituksenalainen pPätös olisi synty-

A i 

nyt lainvastaisessa järjestyksessä taikka että kunnallislautakunta puheenaole-

vaa vaalia toimittaessaan olisi jättänyt huomioonottamatta edellfimainitun edusta,^ 

h, Í.1Í 
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itta, 
Ville Reponen y,m 
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janvaale le ts annot un l a i n 4 §:n 3 moisentln x&ääräykBet vaalllaatoacantlen ko. 

koonpanosta, n i in harkltBoe lään inha l l i tub olkeaJcBl valituksen hyia tä . Aalai 

laatuun katsoen on inyöB Pumnalan kannan kunnallislautakunnan vaatimus v^kuluj 

sa palkitsemisesta hylätty« 

Töraä päätös Ja Jäljennös s i l t ä lähetetään Puumalan p i i r i n nimismie-

h e l l e , Joka toimittakoon päätöksen v a l i t t a j i l l e merkitsemällä sekä p?i(ltökSQi 

le e t t ä jä l jennöksel le todistuksen päiväs tä , jona v a l i t t a j a t päätöksen sai^; 

I 

minkä jälkeen Jäljennös on annettava Puumalan kunnan kunnallis lautakunnan 

heenJohtaja l le , ollen jä l jennöksel le merkittävä- tod is tus täs täk in osanannls 

Tähän päätökseen tyytymätön asianomainen saa siihen hakoa muuxosta ^̂  

keimmalle ha l l in to .o ikeudel le osote tul la k i r j a l l i s e l l a va l i tukse l l a , johon 

mä päätös tahi v i r a l l i s e s t i oikeaksi vahvis te t tu jä l jennös cd i t ä on l i l t e t t i 
vä ja joka on viimeistään ennen kel lo kahta to is ta (XII) päiväl lä kuudentena, 

kymmenentenä (60) päivänä t ä s t ä osan saatua -Joko v a l i t t a j a n i t s ensä t ah i h;, 

nen l a i l l i s e s t i valtuuttamansa asianlehen säädetyssä jä r jes tyksessä toimitot 

tava Korkeimman hallinto-oikeuden k l rJaa jankont tor l in t a i tftmän lltänin maah"̂  

r a l l e hänen toimenpiteestään Korkeimpaan hal l in to-oikeuteen lähetettäväksi» 

Paikka Ja aika edellämainitut« « 

Iflaaherranviran puolesta: 

1 

- r .1 • 

'Vllk: Tiedustel i Tannerilta miksi hän on 

matkustanut ulkomaille pyytämättä ryhmältä lu» 

paa poissaoloon eduskunnan is tunnois ta . 

Tanner: I lmoi t t i ottaneensa osaa erääseen 

lUkomalllu pidettyyn kokoukseen 

Kulovaara: Tanner teki v i i s a a s t i mennessään 

omalla r i s k i l l ä ä n ulkomaille. 

Harvala: Kun puoluetoimikunnassa keskustele» 

t i In ra.m. Tannerin ehdokkuudesta k i e l t äy ty i tov 

Tanner ehdokkuudesta. Puoluetoimikuimassa kui» 

tenkin o l t i i n s i t ä miel tä , e t t ä Tannerin on tul= 

tava eduskuntaan ja hänelle s&notti in, e t t ä hän 

saa edustajatolmestaan huolimatta hoi taa myöskin 

ulkomaisia tehtäviään. 

Tanner: Käytti selostavan puheenvuoron. 

'.Vllk: Pani vastalauseensa sen johdosta, 

e t t ä hänen käsityki^encä mukaan yksi ryhmän jä= 

sen saa tehdä mitä haluaa. 

Keskustelun päätyttyä tähän t o d e t t i i n tov. 

Ylikin saaneen keskustelussa vastauksen kysy» 

mykijeensä 

V a k u u d e k s i 

Puheenjohtaja. 

S ih teer i . 
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Sosialidemokraattisen iäduskuntaryhmän kokouksesta, 

Joka pidet t i in ryhmähuoneessa eduskuntatalossa 

29 pnä huhtikuuta 1937. nimenhuudossa merkittiin 

poi ssaolövi ksi: Ampuja .Andersson .¿¡akola »Hakkila, 

Huttunen,KilpelixinGn( sairas) .Kilpi(ulkomailla) , 

Komu »Koponen .Kosonen,Kääriäinen.Lonkainen,Marttila, 

Muhonen.Paasonen,Rantala,RyömU,3wentorzetskl.Tervo, 

Virtanen,Voionmaa ja Väisänen. Puhetta johti Pek-

kala ja pöytäkirjan k i r j o i t t i Aattela. 

1 §. 

lomamnyvntö jä, 

K.Jokinen pyysi kotona sattuneen vaka= 

van sairauden vuoksi lomaa eduskuntatyöstä t . k . 

30 päiväksi . 

Pyyntt'ön s u o s t u t t i i n . 

U.Raatikainen . Karjalainen ja Merlläi= 

nen pyysivät puhujamatkan vuoksi lomaa eduskunta= 

työstä t . k . 30 päiväksi . 

Pyyntöihin s u o s t u t t i i n . 

Tämän asian yhteydessä h e r ä t t i 71ik 

keskusteltzn sen Johdosta, e t t ä Tanner o l i teh= 

nyt ulkomaanmatkan pyytämättä ryhmältä lupaa 

poissaoloon eduukunnan i s tunnois ta . 

Asian Johdosta käyt t ivä t puheenvuoroja 

Tanner.Karvula,AarniokoSkl ja Kulovaara. 

Keskustelmi päätyt tyä t o d e t t i i n tov. 

'.Viikin saaneen keskustelussa selvityksen tähän 

as iaan. 

2 §. 

Valtuuksien myöntäminen v.v:n heisin« 

k i l ä l s i l l e j ä s e n i l l e . 

Valinlstusvallokunnan ehdotuksesta pää« 

t e t t l i n v.v:n h e l s i n k i l ä i s i l l e j ä sen i l l e myöntää 

valtuus v.v:n ni.'iiessä hoi taa ryhmän a s i o i t a kesän 
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alkuna. 

3 §. 
Osanottajien valitseminen Pariialasa pidettä^ 

vään Parlamenttien välisen liiton 

kokoukseen» 

Ilmoitettiin että ryhmä saa lähettää kolme 

jäsentään Pariisissa pidettävään Parlamenttien vä= 

Iisan liiton kokoukseen. 

Valmi stusvallokunta ehdotti, että ryhmän puo» 

lesta sanottuun kokoukseen menijöiksi valittaisiin 

Harvala,Reinikainen ja lehtokoski sekä varalle ;Viik, 

Kuusisto ja Hiilelä. 

Räisänen: jlhdotti että 'nik valittaisiin yh= 

deksl kokoukseen menijäksl. 

Sundström: Kannatti :711kln ehdokkuutta. 

Keskustelun jälkeen toimitettiin äänestys, 

jolloin ääniä aalvat Harvala 50,Heinikainen 44, 

Lehtokoski 41 ja .Yiik 18, joten v.v:n ehdotus tu= 

11 sellaisenaan hyväksytyksi. 

4<? 

Valtion viran- ja toimenhultl jäin palkkojen 

korolt tainlnen. 

Otettiin udelleen käsiteltäviiksl edellisessä 

22/4 pidetyssä kokouksessa käsitelty kysymys val= 

tion viran- ja toimenhaltijaln palkkojen koroitta« 

misesta. 

Valnistusvaliokunta ehdotti,että ryhmä vas= 

toin aikaisempaa päätöstään hyväksyisi tässä asläG= 

sa hallituksen esityksen sellaisenaan. 

Räisänen: iilhdotti että ryhmä pysyisi aikai = 

semmassa päätöksessään. 

Kuusisto: Oli v.v. ehdotuksen kannalla. 

Heinikainen: Puhui hallituksen esityksen hy= 

väksymiden puolesta. 

Perho: Kannatti Räisäsen ehdotusta. 

Tanner: Jos ryhmä asettaa omia miehiään hal= 

litukseen, olisi ryhmän, ellei välttämätöntä aihet» 

ta ilmaannu, seurattava hallituksen esityksiä. 

Budjedln yhteydessä myönnetyistä 20 milj. markasta 

meni puolet suuripalkkaisten palkkojen koroittami-

öoen ja toinen puoli keskipalkkaisten palkkojen 

koroittamiseen ja alempipalkkaiset jäivät liman. 

Hallituicsen esittämä 7,5 milj. markkaa ei tosin 

riitä täyden palkkaluokan koroittamiseen kaikille 

niille,joiden palkka on 18,000 markkaa tai sitä 

alle, mutta näiden palkannauttijain joukossa on 

sellciijia ryhmiä,jotka eivät tällä kertaa ehdot« 

toraast 1 tarvitse palkankoro!tusta. Jos määrärahaa 

lisätään niin paljon , että kaikkien nyt k.o. palk= 

karyhmlen palkkaa jouduttaisiin koroittamaan yhdel« 

lä palkkaluokalla, aiheuttaisi se myöskin seuraa« 

vissa palkkaluokissa vaatimuksen palkkojen koroit« 

tamiseen. Tämän toteuttamiseen vaditaan kuitenkin 

hjrvin huomattava määrä valtion varoja. Toivoi että 

ryhmä hyväksyisi hallltukden esityksen sellaisen 

naan, 

Linna: Kannatti hallittiksen esityksen hyväk= 

symistä vaikka pitikin vtiikeana aikaisemman pää= 

töksen muuttamista. 

Kivisalo: Yhtyi v.v. ehdotukseen. 

Peltonen: Oli sitä mieltä, että hallitnk= 

selle ei koituisi mitään vahinkoa siltä vaikka 

määrärahaa lisättäisiInkln sillä tavalla kuin 

edellisessä ryhmäkokouksessa oli päätetty. Tämä 

helpolttaisi hallituksen asemaa syksyllä talous= 

arviota käsiteltäessä. Piti ryhmän asemaa vai= 

keana siinä tapauksessa ,jo3 ruotsalaisen kun» 

sanpuolueen taholta tehdään ehdotus määrärahan 

lis'iämi sestä. 

Keskustelun päätyttyä hyväksyttiin suurella 

äänten enemmistölläiääniä ei laskettu) v.v. ehdotus. 

V a k u u d e k s i : 

Puheenjohtaja. 

T a r k i s t e t t u : 
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P ö y t ä k i r j a 

Sosialldemokraattlaen Sduskunturyhmiin vulmistus« 

valiokunnan kokouksesta,joka pidett i in ryhmähuo' 

neeasa eduskuntatalossa 5 pnä toukokuuta 1937 

Saapuvilla o l ivat : Aattela.Harvala.Korau.Kulovaa« 

ra,Kuusisto,Linna,Lonkalnen.Pekkala,Reinikainen, 

Sillanpää,Tolonen Ja :711k. Kokoukaessa o l i myös-

kin saapuvilla valtiovarainministeri Tanner. 

Puhetta Johti Pekkala Ja pöytäkirjan k i r j o i t t i 

Aattela. 

IJ! 
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Puolustuslaitoksen perushankintaohjelman 

tarkistaminen* 

Tanner: I lmoitti et tä hal l i tus suunnit» 

telee komitean asettamista tarkistamaan puolus» 

tuslaitoksen perushanklntaohjelmaa. Tähän komi» 

teaan tultaneen asettamaan kaksi tahi kolme ryhmän 

Jäsentä, liälksl Jäseniksi o l i s i val i t tava se l la i= 

sia ryhmän Jäseniä,Jotka paneutuisivat erikoi» 

sest l puolustuskysymykseen,Ja Jotka tätä asiaa 

ryhmän puolesta hoitaisivat m.m. talousarvion 

yhteydessä. Kun kyaymys on näinkin tärkeä on 

puhuja hiilunut kuulla ryhmän v,v. mielipiteen 

s i l t ä ketä ryhmän puolesta o l i s i sanottuun ko= 

mlteaan asetettava. 

Keskustelun päätyttyä päätett i in , e t tä 

komiteaan o l i s i asetettava Hiltunen Ja Pelto= 

nen sekä,Jos siihen valitaan kolme ryhmän Jä» 

sentä, l i säks i Aattela. 

V a k u u d e k s i : 

Puheenjohtaja. 
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F C y t ä k l r J a 

Sosialidemokraattisen Bdaskontaryhmän valmiAtaayalio-

kannan kokouksesta , Joka p ide t t i in ryhmähuoneeisa 

eduskuntatalossa 1 pnä syyskuuta 1937» Saapuyilla 

oi ivat : Aatt ela .Harvala «Komu »Linna »Lonkainen »Pekkala, 

Reinikainen,Bäisänen,Syrjänen Ja Tolonen sekä minis* 

t e r i t Hydmä Ja Tanner» Ryhmän Jäsen Jovero oli saapu* 

v i l l a asianosaisena* Puhetta Johti Pekkala Ja pOytä« 

kir jan k i r j o i t t i Aattela. 

" <'1 i 
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1 §. 

Talousarvion lähetekeskustelun hoitaminen« 

Keskusteltiin talousarvion lähetekeskuste* 

lun hoitamisesta ryhmän taholta* 

Reinikainen: Ehdotti e t tä ryhmän puolesta 

puhuisi Harvala« 

Linna: K c ^ a t t i Relnikaiaen ehdotusta. 

Harvala: Ehdotti e t tä ryhmän puolesta puhui« 

s i Pekkala. 

Syrjänen: Oli s i t ä mieltä, e t tä t ä l l ä ker-

taa ei määrättäisi kuka ryhmän puolesta puhuu, kos-

ka hänen mielestään ei o l i s i välttämätöntä se» e t tä 

ryhmän puolesta talousarvion lähetekeskustelussa 

esiinnytään. 

Pekkala: Ehdotti e t t ä ryhmän puolesta puhui> 

s i Reinikainen. . 

. Reinikainen: Ryhmän Jommankumman puheenjoh* 

taJan p i t ä i s i esiintyä talousarvion lähetekeskuste-

lu 
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lussa. 

Keskustelun päätyttyä pääte t t i in ryhmäkokouk' 

sel le ehdottaa, e t tä talousarvion lähetekeskustelussa 

ryhmän puolesta es i in ty is i HarTala Ja tarvi t taessa 

mye ŝkin Pekkala. 
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8 §. 
Ilmoitttsaaiolta» 

Puheenjohtaja Ilmoitti, että ryhmän puoleata on 
laskettu seppele ryhmän jäsenen Viljo Kilpeläisen 
ja ryhmän entisten jäsenten Matti Faasivuoren ja 
Artturi Aallon paareille heidän hautajaisissaan. 

Merkittiin pöytäkirjaan. 
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3 §. 
« 

Joveron eronpyyntö* 
Ryhmän jäsen Jovero pyysi v.v. ja ryhmän suos-

f 

tumusta siihen, että hän saisi pysrtää eduskunnalta 
vapautusta eduskunnan jäsenyydestä, koska hän, tul-
tuaan valituksi £«IC:n puhujaksi, ai voisi edustaja-
tehtäväänsä hoitaa. 

Lyhyen keskustelun jälkeen päätettiin ryhmäko« 
* 

koukselle ehdottaa, että ryhmä ei vastustaisi tov« 
Joveron eronpyyntöä. 

4 §. 
Lomanpyyntö. 

Tanner pyysi lomaa eduskuntatyöstä 4/9-14/9-37 
väliseksi ajaksi osallistuakseen Kansainvälisen Osuus' 
toimintalilton konferenssiin. 

Pyyntöä puolletaan. 

V a k u u d e k s i : 

Puheenjohtaja 

'A'!"' 
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Sosialidemokraattisen Sdaslcuntaryhmän kolconksesta. 

Joka pidettiin ryhmähuoneessa edasknntatalossa 

1 pnä syyskuuta 1937« Nimenhuudossa merkittiin 

poissaolevikBi: Hakala.Hakkila«Huttunen »Kivisalo, 

Kosonen,Kujala,Kulovaara,Kuusistofulkomailla) ,Lahi< 

koinen »lehtokoski(ulkomailla) «LepistCS .Perho ,Rapo 

Ja Wiik(ulkomailla) • Puhetta Johti Pekkala Ja pOy» 

täkirjan k i r j o i t t i Aattela. 

. t 
k i 

1 §. -

Puheenjohtaja lausuu ryhmän Jäsenet eduskunta» 

työhön tervetulleiksi^-Muistosanat Vil jo Kil» 

pelälaelle» 

"loman Jälkeen pyydän lausua ryhmän Jäsenet 

tervetulleiksi Jatkamaan eduskuntatyötä. Joka , niin-

kuin tiedämme, syksyisin meillä suoritetaan etupäässä 

talousarvion käsittelyn merkeissä* Sellaisena pula-

ajan Jälkeen äkkiä kehittyneenä nousukautena. Jollai> 

nen meillä nyt on. ei tietenkään talousarvion luk^ 

koon saaminen tuota minkäänlaisia valkeuksia. Jos 

budjetti laaditaan entiseen malliin, mutta sen yksi» 

tyiskohtlin saattaa aina olla muistutettavaa* Ja 

niinhän meillä yleensä aina onkin ollut valittamisen 

syytä valtion menojen Jakamisesta eri tarkoituksiin« 

Arvostelijan tehtävä on taval l isest i helppo»varsin-

kin Jos käyttää hyväkseen demagogian tarjoamia mo-

nia keinoja* Mutta nyt on tilanne meille, eikä 

suinkaan vähimmän yle ispol i i t t i se l ta , kannalta J o l t a 

budjetin lähetekeskustelussa asioita yleensä katsel« 

laan, valkeampi kuin monasti aikaisemmin* Omia mie-

hiämme on hallituksessa Ja budjetin on lähinnä laa-

tinut meidän ensimmäinen miehemme. Joten suhtautumi-

seeaa talousarvioon samoin kuin yleispoli itt iseen 

tilanteeseenkin on mainitsemaani tosiasiaa pidettävä 

silmällä* t 
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lumisin puolestani roirani son paruatoella, 
mita maakunnassa kulkiessani olen havainnut,voi-
•ani väittää, että kansa on - oikeistoa tietysti 
lukuunottamatta - suurin piirtein katsoen tyy^ 
tyväinen nykjriseen hallitukseen. Lapualaisajan 
.riehunnan Jälkeen on se helpotuksesta huokais-
ten Jälleen nähnyt demokratian saaneen yliot-
teen diktatuurimiehistä, voiden yleensä rauhassa 
järjestää valistus-Juhla- Ja muita tilaisuuksiaan, 
Joita vähää aikaisemmin.miltei aina häirittiin. 
Tätä saavutusta .pitää se varmaankin tärkeämpänä 
kuin Jotakin parhaimmassakin tapauksessa vähä-
pätöistä talous- tai yhteiskuntapoliittista etua. 
Joka kenties olisi porvarinisenemmistöisessä 
eduskunnassa voitettavissa. Ja tämän mielialan 
vallitessa kaijsa varmaankaan ei tässä kohden 
odota hallitukselta mitään erikoista talous- Ja 
yhteiskuntapolitiikan alalla. Joskin se tietysti 
ilman muuta edellyttää, että hallituksen otteet 
mainituilla aloilla kulkevat edistysmieliseen suun-
taan* 

Nykyiaen hallituksen toiminnan Jatkuvaisuus 
riippuu ratkaisevasti sosialidemokraattisesta ryh-
mästä Ja maalaisliitosta. Si ole mitään syytä sa-
lata sitä tosiasiaa, että maalaisliiton kaikille 
tunnettu talouspolittinen tai oikeamminkin maata-
louspoliittinen itsekksrys saattaa helposti aiheut-
taa tilanteita. Jotka asettavat meikäläisen väen 
kovalle koetukselle - Ja eivätköpähän vain Jo hal-
lituksessakin olevat edustajamme ole saaneet tätä 
kokea. Mutta toiselta puolen tuntuisi kuitenkin 
olevan demokratian kannalta edullista sulattaa 
talouspolitiikan alalla nykyhetkellä asioita,Joita 
emme muissa olosuhteissa voisi sulattaa« Häin sen 
vuoksi , että yleispolitiikan alalla silloin voi-
tamme. Sillä eihän liene epäilystäkään siltä, että 
Jos nykyinen hallituskokoomus särkyy, se tekee sen 
pitkäksi ajaksi Ja tilalle astuu oikeistolainen 

kokoomushallitus. Jolta tietysti me emme saata odottaa 
mitään hyvää. 

Kiin. nämä ajatukset. Jotka tässä olen esittänyt, 
eivät luonnollisesti ole mitään uusia Ja olenkin vain 
tahtonut ne esiintuoda näin alkajaisiksi mietittävikii* 
Meillä tulee varmastikin olemaan raska/5Ja vaikea .tyt3taak-
ka edessämme Ja sen vuoksi on vakavasti toivottava, että 
kaikki ryhmän Jäsenet edesottamuksiaan perinpohjin har-
kitsisivat, Jo.tta voisimme näissäkin oloissa toimia työ-
väenluokan nykyhetkenkin etuja vastaavalla tavalla. 

Z 
Sen Jälkeen kuin viimeksi olimme koolla, on keskuu-

destamme kuolemê n kautta poistunut toverimme V i l j o 
K i l p e l ä i n e n . Siitä huolimatta että tiesimmekin 
Kilpeläisen terveyden heikoksi, toivoimme kuitenkin hänet 
vielä nyt syksyllä tapaavamme Joukossamme, mutta Jo touko-
kuun 18 pnä päättyi hänen elämänsä. Toveri Kilpeläinen ei 
ehtinyt olla eduskuntaryhmämme Jäsenenä muuta kuin vähäi-
sen ajan, mutta me tiedämme hänen paljon Ja kauan aikaa 
innostuksella Ja menestyksellisesti uurastaneen työväen-
liikkeen hyväksi .kotipaikkakunnallaan,missä hänen toimin-
tansa parhaiten tunnetaan. Me säilytämme hänet kiitolli-
sena mielessämme Ja kunnioitamme hänen muistoaan hetken 
hiljaisuudella." 

Toveri Kilpeläisen muistosanoja kuuntelivat ryhmän Jä-
senet seisomaan nousten. Lopuksi pidettiin hetken hiljaisuus 

Hiljaisen hetken päätyttyä lausui ryhmän puheenjohtaja 
tov. HJ. Lindqvistin tervetulleeksi ryhmään Ja eduskuntatyö-
hön. 

2 §. 
Talousarvion lähetekeskustelun hoitaminen. 
Otettiin käsiteltäväksi kysymys, miten ryhmän taholta 

olisi talousarvion lähetekeskustelu hoidettava. 
Valralstusvallokunta ehdotti, että asla hoidette'slln 

é 

entisen menettelytavan mukaiseati siten, että ryhmä;, määräi-
si puhujan tai puhujat esiintymään ryhmän puolesta, Ja että 
tällä kertaa ryhmän puolesta esiintyisi E a r v a l a Ja 
tarvittaessa myöskin P e k k a l a . 
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Anqpuja: TolTol attä ryhmän jaeanilla aalostattalalin , 
talousarviota, 

Joklnan.K: Yhtyi adalllsean. 

Tanner: Talottsarvlo ai luonnollieeatlkaan ole sal la l -
' nen, miksi san o l i s i soalalidaookraattinen hal l i tus l aa t i -

nut. Hallitukseen menosta on pitänyt Jotakin maksaa* Huo-
mautti . a t tä talousarvion yksityiskohtainen käsit taly hal-
lituksessa suoritetaan raha-asiainvaliokunnassa, joesa por-
va r i l l i se t ministerit ovat enammistönä. Pääministerin sanal-
la 

on ratkaiseva merkitys* Sanoi talousarviossa olevan yk-
sityiskohtia. Joihin hän ai ole tyytyväinen, mutta ai ole 
katsonut voivansa tehdä niiden Johdosta r i i t a a niin kauan 
kun yhtaiatoimintaa halutaan Jatkaa* 

3wentor2etski: Talousarvio on maksimisaavutus* Oli si« 

tä mieltä, e t tä ryhmän taholta ei vielä määrättäisi puhujia, 

vaan vasta s i t ten, Jos eduskunnassa käytävä keskustelu an-

ta i s i aihetta* Teki tämänsuuntaisen ehdotuksen* 

Pyy:3uoJeluskuntalaisten suhtautumisesta työväenjärjes-

töjen Juhlatllaisuuksiin o l i s i puhuttava* 
Hyömä: Talousarvion arvosteleminen o l i s i koetettava t ä l -

lä i:ertaa suorittaa omassa ryhmässä* Eduskunnassa o l i s i esiin-
nyttävä h i l l i t y s t i , eikä erikoista tyytymättömyyttä o l i s i 
ilmaistava* 

Ampuja: 3wentorzetskin ehdotuksen toteuttaminen tulki t -
t a i s i in s i tan, e t t e i ryhmällä ole mitään muistutettavaa talous« 
arvion suhteen* 

Kääriäinen: Kannatti 3wentorzatskin ehdotusta* 

Perho: Ministeri Tanner tunnusti äsken,-että talousar-

vioehdotus on porvarillinen. Sellaista budjettiehdotusta 

p i tä i s i ryhmän Jäsenten saada myöskin arvostella. 

Swentorzet8ki: Suurpoliittiset Ja s i säpol i i t t i se t ky-

symykset peittävät t ä l l ä kertaa ne talouspoli i t t iset yksi-

tyiskohdat Jo ih in aikaisananin on taval l i ses t i budjetin lähe-

^ tekeskusteluasa puututtu, -liyöhemmin kyllä avautuu mahdol-

lisuuksia arvostellakin talousarviota, mutta s i l lo in ei 

mahdollinen arvostelu o l i s i po l i i t t i s e s t i yhtä merkityk-

se l l i s t ä kuin budjetin lähetekeskustelussa esitettynä. 

I 

Tanner: iCun ryhmä on valinnut Jonkun suunnan,niin 

on s i tä noudatettava niin kauan kun toisin päätetään* 

En ole s i i s omalla r i ski l läni voinut tä tä suuntaa 

vastaan rikkoa, vaan olen katsonut olsvani valvolli-

nen niin menattalemään, et tä yhteistyö hallituksaa* 

sa voisi Jatkua. Toivoi että talousarvio yleensä 

sellaisenaan hyväksyttäisiin* Jos sa revitään rikki 

yhdestä kohdasta , niin si l loin se menee helposti r ik-

ki myöskin Jostakin toisesta kohdasta* 

Pi tkäs i l ta : Yhtyi 3wentor2etskin lausuntoon* Huo-

mautti s i l t ä , e t tä Jos nyt teemme riidan hallituskump-

paniemma kanssa, niin s i l loin tuskin saavutamme tavoit-

telemiamme taloudellisiakaan tuloksia Ja lisäksi menetäm* 

me pol i i t t i sen asemamme. 
Reinikainen: Vastusti 3wentorzetskln ehdotusta* 

Keskustelun päätyttyä hyväksyttiin suurella äänten 

enemmistöllä (ääniä ei laskettu) v.v. ehdotus* 

3 §. 

Joveron eronpyyntö* 

Ryhmän Jäsen Jovero pyysi ryhmän suostumusta siihen, 

että hän saisi pyytää eduskunnalta vapautusta eduskun-

nan Jäsenyydestä, koska hän , tultuaan valituksi K.K:n 

puhujaksi, el voisi edustajatehtäväänsä hoitaa* 

Päätet t i in v.v. ehdotuksen mukaisesti, että ryhmä 

el vastusta tov* Joveron eronpjryntöä* 

4 §* 

LomanpyyntöJä* 

Tanner pyysi lomaa eduskuntatyöstä 4/9-14/9-37 

väliseksi ajaksi osallistuakseen Kansainvälisen Osuus-

tolmlntaliiton konferenssiin. 
Pyyntöön suostuttiin v.v. ehdotuksen mukaisesti, 

lehtokoski pjrysi lomaa eduskuntatyöstä syyskuun 

11 päivään ast i ulkomaanmatkan vuoksi. 

pyysi lomaa kunnallisen tehtävän vuoksi edus-

kuntatyöstä 3/9-37. 
Pyyntöihin suostuttiin* 

Puheen JohtäjaT 

V a k u u d e k s i 
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SoBialidemokraattlsen ÄduBkuntaryhmän valmiatUBva-

lloktmnan kokouksesta. Joka p ide t t i in ryhmähuonetssa 

eduskuntatalossa 14 pnfl syyskuuta 1937. Saapuvilla 

ol ivat : Fagerholm»Komu.Kuusisto.Kulovaara,Lehtokoski, 

Linna.Marttila.Pekkala.Räisänen.Sillanpää.Syrjänen. 
* 

Tolonen Ja Aattela, Puhetta Johti Pekkala Ja pöytä-

kirjan k i r j o i t t i Aattela« 

« 
1 §. 

Jäsenten valitseminen puolustusaaiain« 

valiokuntaan* 

Sen Johdosta, e t tä eduskunta ol i päättänyt 

aöettaa puolustusasiainvaliokunnan. pääte t t i in 

ryhmäkokoukselle ehdottaa, että valiokunnan Jäsen-

ehdokkaiksi ase te t ta i s i in seuraavat ryhmän Jäsenet: 

Paasonen .Peltonen .Hiltunen,Räisänen, Aat t e l a . 

Huttunen Ja Jokinen,K* 

Varajäseniksi: Lehikoinen.Komu Ja Lepistö* 

2 §. 

Yhden valitsiJamiesäänen antaminen edistys-

puolueen eduskuntaryhmän ehdokkaalle* 

Puheenjohtaja i lmoi t t i , e t tä edistyspuolueen 

eduskuntaryhmän taholta on es i te t ty pyyntö, e t tä 

ryhmä suostuisi siihen, e t tä yksi ryhmän v a l i t s i j a -

miehistä antaisi äänensä puolustusasiainvaliokunnan 

Jäsenten vaalissa edistyspuolueen eduskuntaryhmän . 

ehdokkaan hyväksi* 

Päätet t i in ryhmäkokoukselle ehdottaa, e t tä 

pyyntöön suostut ta is i in , koska ryhmän valitsiJamie-

h i l l ä on yksi lllkaääni käytettävänään* Edelleen 

ehdotetaan, e t tä Kuusisto äänestäisi edistyspuolueen 

eduskuntaryhmän ehdokasta* 
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3 §. 

Varajäsenen valitseminen ty^väanaelain» 

valiolcimtaan> 

Ff iä te t t i ln ryhmäkokoukselle ehdottaa,ettW 

•arajäseneksl ty^TäenaslasiainTallokuntaan 7, 

Kl lpelä ls-valnajan t i l a l l e v a l i t t a i s i i n Hj. 

Lindqvist . 

4 

Jäsenen Ja varajäsenen valitseminen 

slvistyavaliokuntaan» 

P ä ä t e t t i i n ryhmäkokoukselle ehdottaa»että 

Jäseneksi sivistysvaliokuntaan A» Joveron t l « 

l a l l e v a l i t t a i s i i n sanotun valiokunnan vara-

Jäsen Juut i la inen .Ja e t t ä Juut i la isen t i l a l -

le varajäseneksi v a l i t t a i s i i n Lumme* 

6 §. 

Kysely ulkomaalaisten f a so l s t l en t o i -

mlnnasta maassamme» 

Puheenjohtaja I l m o i t t i , e t t ä ryhmän Jäsen 

Sundström ha lua i s i Jä t tää asianomaisen h a l l i -

tuksen Jäsenen vasta t tavaksi ulkomaalaisten 

f a s o l s t l e n toimintaa maassamme koskevan kyse-

lyn. Luki tov. Sundströmin laatiman kyselyn 

luonnokseni Jossa koske te l t i in pääasiassa 

Saksan nats ien toimintaa maassamme* 

Asian Johdosta syntyneessä keskustelussa 

kannate t t i in yks imiel i ses t i kyselyn Jä t tä -

mistä, mutta p i d e t t i i n suotavana, e t t ä se 

y l e i s t e t t ä i s i i n käsittämään ulkomaalaisten 

f a so l s t l en toimintaa yleensä. 

Keskuetelun päätyt tyä p ä ä t e t t i i n ryhmä-

kokoukselle ehdottaa, e t t ä ryhmä kannat ta is i 

kyselyn Jät tämistä ulkomaalaisten faso l s t l en 

toiminnasta maassamme, Ja e t t ä ryhmän puheen « 

johttoja Pekkala t a r k a s t a i s i kyselyn sanamuodol' 

I l sen Ja a s i a l l i s e n puolen. 
V a k u u d e k s i : 

Puheenjohtaja 
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308lalidem0kraattl8en Eduelcuntaryhmän kolcoukBesta, Joka 

p idet t i in ryhmtthuoneesoa eduskuntatalossa 14 pnÄ ayyakttu-

ta 1937; Klmenhuudoaea merkittiin poissaoleyikai: Antaja» 
Anderseon.Bskola^akkila.Harvala, Jokinen,E.,Kilpi tleplBtö, 

Lonkainen »Malkamäki »Meriläinen .Metsäranta,Perho,Raatikai-

nen,Ü. .Ryömä.Sundström,Swentorzetski.Tannerfulkomailla) .Tar-

ro ,líiik( ulkomailla), Virtanen, Voionmaa Ja Väisänen. Puhetta 

johti Pekkala Ja pöytäkirjan k i r j o i t t i Aattala. 
m 

1 §. 

Jäsenten valitseminen puoluatueaglainvaliokuntaant 

Sen Johdosta, e t tä eduskunta ol i päättänyt asettaa 

puolustusasiainvaliokunnan, ehdotti v.v« et tä valiokunnan 
0 

Jäsenehdokkaiksi ase te t ta i s i in seuraavat ryhmän Jäsenet: 

Paasonen »Peltonen ,Ei Itänen, Räisänen ,Aat te l a, Huttu-

nen Ja Jokinen,K* 

Varajäseniksi: Lehikoinen,]^omu Ja Lepistö* 

Huttunen: Pyysi e t te i häntä nimettäisi valiokunnan 

Jäsenehdokkaaksi• 

Linna: Ehdotti e t tä Huttusen asemesta valiokunnan 

Jäsenehdokkaaksi nimettäisiin Lindqvist. 

Ehdotusta kannatettiin« 

Keskustelun päätyttyä hyväksyttiin v.v. ehdotus muu-

ten pai ts i Huttusen asemesta nimettiin yhdeksi valiokunnan 

Jäsenehdokkaaksi Lindqvist« 
« 

2 §. 

Yhden va l i t s i Jamieaäänen antaminen edistyspuolueen 

eduskuntaryhmän ehdokkaalle. 

Puheenjohtaja i lmoi t t i , e t tä edistyspuolueen eduskun-

taryhmän puolesta on es i te t ty pyyntö, et tä ryhmä suostuisi 

siihen, e t tä Joku ryhmän vali tsi jamiehistä antaisi äänen-

sä puolustusaslainvaliokunnan Jäsenten vaalissa edistyspuo-

lueen eduskuntaryhmän ehdokkaan hyväksi« 

Päätet t i in v«v. ehdotuksen mukaisesti pyyntöön suos-

tua« Samoin hyväksyttiin v«v« ehdotus, että Kuusisto äänes-

tää k.o. vaalissa edistyspuolueen eduskuntaryhmän ehdokasta. 
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9 §f 
VaraJäaenan Yalltaemlnan tyOväenaBlainvallolctmtaan, 
Päätattlln ••V. ehdotuksen mukaläesti, että vara-

Jäseneksi tyOTäenasiainyalioktmtaan V* £llpeläl8«̂ val< 
najan tilalle Talttaan Lindqvist* 

4 §. 
Jäsenen Ja varajäsenen Talitseminen siyis* 

t ysvali okuntaan • 
Päätettiin y*y. ehdotuksen mukaisesti, että 

Jäseneksi slvlstysyaliokuntaan A* Joveron tilalle 
valitaan sanotun valiokunnan varajäsen Juutilainen, 
Ja että Juutilaisen tilalle varajäseneksi valitaan 
Xumine* 

5 §• 
Kysely ulkomaalaisten fasolatlen toiminnasta 

maassamme* 
Puheenjohtaja ilmoitti', että ryhmän Jlsen Sund-

strCJm haluaisi Jättää asianomaisen hallituksen Jäse-
nen vastattavaksi ulkomaalaisten fasclstlen toimin-
taa maassamme koskevan kysely. Luki tov. Sundströmin 
laatiman kyselyn luonnoksen. Jossa kosketeltiin pää» 
asiassa Saksan natsien toimintaa maassamme. 

Valmistusvallokunta ehdotti, että ryhmä kannat-
talsi sellaisen kyselyn Jättämistä, Joka koskisi yleen» 
sä ulkomaalaisten fasclstlen toimintaa maassamme. Ja 
että ryhmän puheenjohtaja P e k k a l a tarkastaisi 
kyselyn asiallisen Ja sanamuodoin sen puolen. 

Hyväksyttiin yksimielisesti v.v* ehdotus. 

V a k u u d e k s i : 

PuEeenloEtaJäT 

T a r k i s t e t t u : 
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SosialideiuoKrLaattisen £(iuskuntaryi:uuan valmis tus valio-
kmman kokouksesta, joka pidettiin rylMähuoneessa edus-
kuntatalossa 4 pnä marraskuuta 1^27. Saapuvilla olivat: 
Hakkila, Har vala, Komu, Kulovaara, Kuus Is to, Lonka Inen, Pekka-
la,Räisänen,8yriänea,Tolonen,Wlik ja Aattela sekö lUlnis-
terl Tanner ja puoluesihteeri Aaltonen. Puhetta johti 
PekAala ja pöytäkirjan kirjoitti Aatteia, 

X S. 
MarKarlinlvaiiidsteista ja rehu&lnelsta 

suoritettava vero. 
Otettiin käsiteltäväksi ryhmän suhtautuminen 

haxiituksen esitykseen laiksi mar̂ arlinivaxiau. s teista 
ja rehuaineista suoritettavasta verosta, sekä toiseen 
Hallituksen esitykseen laiksi margarlinlvalmlsteista 
ja rehuaineista suoritettavasta verosta annetun lain 
liiuuttamisesta, ja ed. Kaakisen laklalotteeseen luiksi 
iuargarlinivaimisteista ja rehuaineista suoritettavasta 
vfcjrosta. 

Tanner: Kaakisen alotteessa pyritään siihen, 
että voin kotimainen tukî uhinta pysyisi keskimäärin . 
30 markkana kilolta. Hallituksen jäsenet ovat tästä 
asiasta neuvoteltuaan päätyneet siihen, että voin ̂ lo-

i 

timainen tuiuculiinta olisi pysytettävä keskimäärin 
£6 mĉ rkKana î ilolta. Hallituksen esityksessä oleva 
voin iLotimalsta tukKuhintaa kosiceva 26 markan määrä ' 
olisi muutettava 26 markaicsi ja perusteluissa voital-
siii mainita iluK.uvat rajamäarät, esim. mark-
kaa. Jos voin kotimainen tukkunlnta kohoaisi mark-
kaan kilolta lakkaisi vientipaliuilon maksaminen kokonaan. 

margarlinivalrnlsteista ja rehuaineista suo-
ritettavaa veroa koskevan lain muuttamista tarkoittava 
hallituksen esitys sisältää sen muutuiisen nykyiseen 
lakiin, että margarllnivero irroitettaisiin vuln vien-
tipalkKlosta. Esltyî sen mukaan olisi margariinin kor-
kein vero 4 markkaa kiiulta. Hallituksessa on suunni-
teltu, että siinä.tapauksessa, jos esitys hyväksytään. 
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veroa perittäisiin 3 mariskaa kiiolta. 
Harvaia: Piti esityksen iayvaksymistä po-

liittisistakin syistä tarpeellisena. Tosin voin 
kotimaisen tukkuliinnan määrääminen keskimäärin 
Sö markaksi kilolta nostaa voin väiiittäiskaup-
pahintaa. 

Hakkila: Huomautti voin tuotantokus-
tannusten kohoamisesta. 

Linna: Hyväksyi Tannerin esityksen. 
Tanner: Piti toaennäköisenä sitä^että 

eilei hallituksen suunnitelma tule hyväksytyksi, 
niin silloin saattaa Kaakisen lakiaiote tulla hy-
väksytyksi. 

Asiasta puhuivat vielä Kulovaara ja 
Syrjänen kannattaen Tannerin esityksen hyväksy-
iiiistä. 

Keskustelun päätyttyä päätettiin ryh-
mäKOKoukselle ehdottaa, että hallituksen marga-
riinivalmisteista ja rehuaineista suoritettavaa 
veroa koskeva lakiesitys hyväksyttäisiin siinä 
muodossa, että voin kotimaista tukkunintaa icos-
keva 26 markan määrä muutettaisiin E6 markaK.si, 
ja että margariinivalmisteista ja renuaixieista 
Suoritettavaa veroa koskevan lain muuttamista 
tarkoittava esitys i:iyväksyttäisiin sellaisenaan, 
ja että ea. Kaakisen lakiaiote hylättäisiin. 

Valtion rautateiaen viran- ja 
toimenhaltijain palkkojen tjaran-

taiiiinen. 
Otettiin liksiteltävänsi ryiiuiän suhtau-

tuminen ea. Hongan rahaasia-aiotteeseen 14 milj. 
markan suuruisen määrärahan osoittamisesta, jotta 
niiaenkin valtion rautateiaen palveluksessa ole-
vien viran-ja toimeiihaltijain palkKoja, jotica tä-
hän asti ovat jääneet korottamatta, voitaisiin 
korottaa yhdellä paikicaluokalla, ja että eräitä 
muitakin paJloiojen järjestelyjä voitaisiin toi-
meenpanna. 

i f 

% 

Tanner: Vuoden ajalla on hallituksen kolmen eri 
esityksen perusteella toimitettu huomattavia valtion 
viran-ja toimeniialtijain paikkojen korotuksia. Kun 
budjettimietintö tuxee valtiovarainvaliokunnasta edus-
kuntaa, tullaan hallituksen taholta eduskunnalle il-
moittamaan, että .hallitus tulee hoitamaan palkkakysy-
myksen. Luultavasti tullaan, asettamaan komitea asiaa 
järjestämään. Tosin kysymyksen ratkaisu täten jonkin-
verran viivästyy. 

Harvaia: Lausui tyytyväisyytensä Tannerin il-
moituksen johaosta. Ryhmän ei olisi itannatettava 
Hongan alotteen hyväksymistä, vaan jätettävä asia 
hallituksen hoidettavaasi. 

Hakkila: Yhtyi eaelliseen. 
Linna: Karjemalia ovat rautatieläiset pitäneet 

kokouksen, jossa ovat lausuneet toivomuksen, että 
hallitus hoitaisi heidän palkkakysymystään. 

Räisänen: Kiinnitti huomiota ylimääräisten va-
kinaisiksi niiiiittäiiiisessä esiintyviin seikkoiiiin. 
Nimittämisessä ei s^isi ottaa poliittisia näkökohtia 
huomioon. 

Kuusisto: Yhtyi Räisäseen. Valiokuiinan mietin-
nössä olisi asiasta jotakin lausuttava. 

Keskustelun päätyttyä päätettiin ryhmäkokouk-
selle eridottaa, että ryhmä ei kannattaisi Hongan 
alotteen hyväksymistä, vaan, luottaen hallitukseen, 
jättäisi valtion viran-ja toimenhaltijain palkkaky-
symyksen hoitamisen kokon̂ . is uudessaan hallituksen 
tehtäväksi. 

3 S. 
Valtakunnanoikeuaen .i&senten vaali. 
Päätettiin ryhmäkokoukselle ehaottaa, että ryhmä 

nimeäisi ehdokkaikseen valtakunnanoikeuden jäsenten 
jäsenten vaalissa seuraavat toverit: Tanner,Hakkila 
ja Voionmaa sekä varalle Helo. 

Suomen Pankin tilintarieasta.iain vaali. 
Ryiimäkokoukselie ehdotetaan, että ryhmän ehdok-
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kalksi Suomen Pankin tilintarkastaj¿.in vaalissa 
nimettäisiin toverit; Kuusisto^Raittinen ja Hil-
tunen sekä varaile Leplstö̂ Saiiaenoja ja Peltonen. 

5 
Vaitiontilintarkastakain vaali. 

Ryhmäkokoukselle ehaotetaan,etta ry]:^n 
ei:KLOkkalksi valtiontij^intarkastajain vaalissa ni-
mettäisiin toverit: Rantala ja.Tuhti sekä varalle 
Paasonen ja Kosonen. 

6 i. 
Editfikunnan kirjaston johtokunnan jä-

senten vaali. 
Ryhmäkokoukselle ehaotetaan, että ryh-

män ehaokkaaKSl eduskioman kirjaston johtokunnan 
jäsenten vaalissa nimettäisiin toveri Voionmaa. 

7. i. 
üansakoulutüimen Järjeptysmuoaon perus-
teista annetun lain 5 muuttaminen., 
Otettiin käsiteltäväksi ryhmän kanuan 

määrääminen ed. Takalan laklalotteeseen laiksi kan-
sakoulutolmen Järjestysmuoaon perusteista annetun 
lain 3 muuttamisesta. 

Valtiovarainvaliokunta ehdottaa lausun-
nossaan alottaen hylättäväksi. 

Hakkila: Asiaa el olläl ratkaistava yksi-
tyisen aiotteen pohjalla. Aiote on hylättävä. 

Räisänen: Alote voiaaan kyllä hylätä sen 
perusteella^ että se on Takalan tekemä. Asla on kui-
tenkin harkitsemisen arvoinen. Yläkoululssanan ruot-
salaisten lapset saavat pakollista opetusta suomenkie-
lestä. 

Pekî ala: Koska maamme ruotsinkieliset eivät 
ole ilmaisseet haluaan saada lapsilleen jo kansakou-
luissa suomenkielen opetusta, olisi epäaemokraattlsta 
paKoittaa vähemmlstökansalllsuuuen lapsia opiskelemaan 
enemuilstök&nsalllsuuden kieltä. 

Linna: 011 .Takalan alotteen hylkäämisen 

A 

1 

•Iit 

ii V-
I 
-jf; 1 

I 
t 

n 
iV 

Kulovaara; Piti hyväksyttävänä sitä, että 
ajetaan suomenkielen etuja. Maamme ruotslnî ielis 11-
lekln on etua.siitä, että heidän lapsensa oppisivat 
enemmistön kielen. Oli kuitenkin sitä mieltä, että 
alotetta ei tällä kertaa hyväksyttäisi. 

Asiasta puhuivat vielä Wiik ja Syrjänen. 
Keskustelun päätyttyä päätettiin ryhmäko-

koukselle ehdottaa, että ryhmä vastustaisi Takalan 
alotteen hyväksymistä. 

8 ä* 
Puolustuslaitoksen johaon keskittäminen. 
Otettiin käsiteltäväksi ryhmän kannan mää-

rääminen hallituksen esitykseen laiksi puolustusmi-
nisteriön ja yleisesikunnan viroista ja toimista. 

Aattela: Puolustuslaitoksen kesKlttämis-
pyrkimys on hyväksyttävä toimenpiae. Ryhmähän.on si-
tä ajanut monet vuoaet. Nyt käsiteltävänä olevassa 
esityksessä otetaan askele tätä keskitystä kohti. 
Lakiesitys on varsin väx^ sanova ja antaa aihetta 
vakavienkin muistutusten tekemiseen. Siinähän ei 
millään tavaj-ia määritellä puolustusneuvoston puheen-
johtajan asemaa, vaiitka hänelle siinä asetusehdotuk-
sessa, joica on lähetetty puolustusaslainvalloKunnalle 
ja joka liittyy Käsiteltävänä olevaan lakiesitykseen, 
on annettu varsin suuri valta. On outoa, että val-
tion virkaan asetetaan joku henkilö vain asetuksen 
määräyksellä. Tämän hyväksyminen merkitsee vaaralli-
sen prejudikaatin muodostumista virkamiesteii nimitys-
asioissa. 

Tanner: Lakiesityksessä ei ole mitään epäil-
lyttä vää. Sen hyväksymisellä saadaan armeijan keskit-
täminen aliaiepaniiuksl. Upseerit astuvat nykyisen 
lain mukaan virkoihinsa valtakirjan saatuaan. Lakiesi-
tyksessä ehdotetaan heidät asetettavaksi virkoihinsa 
nimittämiskir joilla. Tämä merkitsee sitä, että hei-
dän erottamisensa käy mahdolliseksi. Lakiesitys olisi 
siis hyväksyttävä. Mitä Aattelan mainitsemaan asetuk-
seen tulee niin sehän voiaaan myöhemmin muuttaa. Huo-
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mauttl että puolustusneuvgston puheenjohtaja, sota-
marsalkka Mannerheim on saanut ent. presiaenttl Svin-
hufvudilta verraten laajat valtuudet, jotka oikeut-
tavat hänet puuttumaan hyvin määräävällä tavalla ar-
meijan ja puolustuslaitoksen asioihin. Hallituksen 
esityksellä pyritään määrittelemään ja rajoittamaan 
tätä Mannerheimin valtaa eikä suinkaan sitä lisää-
mään. 

Kun asiasta olivat vielä puhuneet Räisänen, 
Aattela,Harvala ja Wiik lykätUin sen käsitteleminen 
johonkin-myöhemuiin. piaettäväan kokoukseen, 

9 
Ljjidstromln ja Meri sen lahjat^ 
Talouaenhoitaja Kuusisto ilmoitti,että 

vanhan tavan mukaisesti on ryhmän jäsenelle Lindströiiiil-
le annettu ryhmän puolesta lahja hänen täyttäessään 
8 pnä elokuuta 50 vuotta. 

Toimenpide^ hyväksyttiin. 
Päätettiin ryhmän jäsenelle Meriläiselle 

antaa ryhmän puolesta lahja hänen täyttäessään t.k:n 
7. pnä 50 vuotta. 

V a k u u d e k s i : 

Puheenjohtaja. 

Sosialidemokraattisen Eduskuntaryhmän kokouksesta, 
joka p^ettiin ryhmähuoneessa eduskuntatalossa 4 pnä 
marraskuuta 1957. Mimenhuudoasa merkittiin poiBsaoXevikBl: 
Bryggari.Hiilelä,Jokinen,K.»Kivisalo.Lehtokoski,lumme, 
i i a l k a m ä k i .Mustasilta^Pitkäsilta,Reinikainen,Hyömä,Sillan-
pää ja 3w9ntorzet.8kl. Puhetta Johti Pekkala ja pöytäkirjan 
kirjoitti Aattela. 

1 
Valtakunnanoikeuden jfisenten vaali. 
Päätettiin v.v. ehdotuksen mukaisesti 

VÄltaK-unnanoiKeuden jäsenten v&alia varten nimetä 
ryhmän ehdokkaiksi toverit: Tanner,Hakkila ja Voi-
onmaa sekä varalle Helo. 

a s. 
^uomen Pankin til.int̂ yî yt̂ ;iain vaali. 
Päätettiin v.v. ehaotuksen mukaisesti 

Suomen Pankin tilintarkastajain vaalia varten nimetä 
ryhmän ehaokkaiksi toverit: Kuusisto,Raittinen ja 
Hiltunen sekä varalle Lepistö,Salmenoja ja Peltonen. 

ValtiontilintarKastajain vaali. 
Päätettiin v.v. ehaotuksen mukaisesti 

valtiontilintarkastajain vaalia varten nimetä ryhmän 
ehaokkaiksi toverit: Rantala ja Tuhti sekä varalle 
Paasonen ja Kosonen. 

4 ä. 
Edusk^^ft" kirjaston johtokunnan 

.läsenten vaali. 
Päätettiin v.v. ehdotuksen mukaisesti 

eduskunnan kirjaston johtokunnan jäsenten vaalia 
varten ryhmän ehdokkaaksi nimetä toveri Voionmaa. 

Lähetystö. 
Ryhmäkokoukseen saapui oppikoulujen 

rehtorien lähetystö esittämään ryhmälle toivomuk-
sensa oppikoulujen opettajien palKkakysymyksestä. 
Lähetystön taholta huomautettiin m.m,,että oppi-
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koulujen opettajien taso on aleneuiassa ja syyxxa 
täi3än on palkkojen alhaisuus. Oppikoulujen opetta-
jien palkkoja el ole vuoden lU^^ jälkeen korotettu. 
Nyt he toivovat, että oppikoulujen opettajille an-
nettaisiin 15 ja 20 vuoden palveluksen jälkeen yhden 
palkkaluokan korotus kummallakin kerralla«-Lopuksi 
jätti lähetystö ryhmälle kirjelmän.(Liite 1) 

Hyhmän puolesta vastasi lähetystölle ryh-
män puheenjohtaja P e k k a 1 a. lausuen m.m.̂ että 
ryhioä on aina tuntenut myötämielisyyttä slvlstys-
menojen lisäämistä kohtaan. Tulemme kiinnittämään 
vakavaa huomiota lähetystön esittämiin näkökohtiini, 
vaikka toisaalta olemmekin sitä mieltä, että valtion 
viran- ja tolmenhaltljaln palkkauskysymys on kokpnal-
suuaessaan holaettava hallituksesta käsin, iillttl 
aniietulsta tleaoista. 

6 
margarlinlvalmlstelsta ift rehua^elsta 

suoritettava vero. 
Otettiin käslteltäväxLSl ryhmän kannan 

määrääminen hallituksen esitykseen laiksi marga-
riinivalmlstelsta ja rehuaineista suoritettavasta 
verosta, sekä toiseen hallituksen esitykseen laik-
si margarllnlvaimisteista ja rehuaineista suoritet-
tavasta verosta annetun lain muuttamisesta, ja ed, 
Kaakisen laKlalotteeseen laiksi margarllnlvaimis-
teista ja rehuaineista suoritettavasta verosta. 

Valmistusvaliokunta enQotti,että marga-
rilnlvalmlsteista ja rehuaineista. suoritettavaa 
veroa Koskeva halj-ltuksen lakiesitys hyväksyttäi-
siin siinä muodossa, että voin kotimaista tukkuhin-
taa koskeva 26 markan määrä muutettaisiin mar-
kaksi, jä että margarllnlvaimisteista ja rehuai-
neista suoritettavaa veroa koskevan lain muutta-
mista tarkoittava lakiesitys hyväksyttäisiin sel-
laisenaan sekä että ed. Kaakisen laklalote hylät-
täisiin. 

s. 
I 

Taimer: Kasvakysymys on aina ollut vaikeasti hoidet-
tava. Asla tulee esille ainakin Kaakisen alotteen perus-
teella. Voin vlentlpalkklo on ollut kytkettynä margarii-
nin verottamiseen. Hallituksen. jäsenten keskuudessa on 
voin hintakysymyksestä keskusteltu ja tultu siihen, että 
voin kotimainen tukkuhinta olisi pysytettävä keskimäärin 
2d markkana kilolta. Tilanne on muuttunut sellaiseksi, 
että voin hinnan nostamlspyrklmykset tuntuvat perustel-
luilta. Maataloushallltuksen taholta.toimitetuissa las-
kelmissa on tultu siihen tulokseen, että voin tuotanto-
kustannukset nousevat tällä heti&eliä 50 - 32 markkaan 
kilolta. Hal±ltuspllrelssä on ajateltu, että hallituksen 

• 

taholta tultaisiin eduskunnalle Ilmoittamaan, että voin 
kotimainen tukkuhinta olisi pidettävä keskimäärin 28 mark-
kana kilolta. 

Toinen hallituksen lakiesitys tarkoittaa margarllnlvai-
misteista ja rehuaineista suoritettavaa veroa ¿osKevan lain 
muuttamista siten, että margariinivero irroltettalslln 
voin vientipaikkiosta. Täiuä vero tuottaa tänä vuonna 50-60 
miljoonaa marĵ Kaa, Tällä hetKellä on asema sellainen,että 
voista ei makseta vlentlpalkkiota el margariinista makseta 
veroa, Haixltus ehdottaa, että margariinin Korkein vero 
olisi 4 mk. kilolta. Hallituksessa on suunniteltu, että 
siinä tapauksessa, jos esitys hyväksytään, vero määrättäi-
siin 3 markaKsi kilolta. 

Salmenoja: Selosti miten ryhmä on täiiän asiaan ai-
itaisemuiin suhtautunut. Ei vastustanut v,v. ehdotuksen 
hyväKsymistä. 

KesKustelun päätyttyä hyväKsyttlln v,v. ehdotus. 

7 §. 
Länetystö. 

Ryhmäkokoukseen saapui valtion rautateiden vir-
kallijakunnan lähetystö esittämään ryhmälle toivo-
muksensa rautatelaen vlrkallijakunnan palkkakysymyk-
sestä. Lähetystön taholta lausuttiin m.m., että vii-
meksi toimeenpaniiiut tasoitukset palkoissa ovat vlrkal-
lljakuiman keskuuaessa herättäneet tyytymättömyyttä, 
varsinkin niissä, jotka ovat jääneet korotuksista 
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osattomiksi. Myös yleistä palkkojen korotusta toivo-
taan. Lopuksi lausuttiin lähetystön puolesta toivo-
mus, että ryhmä tekisi parhaansa rautateiden vlrkal-
lljakunnan palkkojen korottamiseksi. 

Lähetystölle vastasi ryhmän puolesta puheen-
johtaja P e k k a l a lausuen m.m., että näyttää 
siltä että tyytymättömyyttä palkkakysymyksessä Ilme-
nee melko yleisesti valtion viran- ja tolmenhaltljaln 
keskuudessa. Hyhmä tulee kiinnlttäiiiään vakavaa huo-
miota lähetystön esittämiin seikicoihln. 

8 i. 
Valtion rautateiden viran- tolj|enhal-
tljaln palkkojen parantaminen. 
Otettiin käsiteltäväitsi ryhmän suhtautumi-

nen ea. Hongan rahaasia-alotteeseen 14 mllj. markan 
suuruisen määrärahan osoittamisesta, jotta niidenkin 
valtion rautatelaen palveluksessa olevien vlran-ja tol-
menhaltljaln palKkoja,jotka tähän asti ovat jääneet 
korottamatta, voitaisiin korottaa yhdellä palkkaluo-
kalla, ja että erältä multaKln palkkojen järjeste-
lyjä voitaisiin toimeenpanna. 

Valmlstusvallokunta ehaottl, että ryhmä el 
kannattaisi Hongan aiot teen hyväicsymlstä, vaan, luot-
taen hallitukseen,jättäisi valtion vlran-ja tolmen-
haltljaln palkkakysymyksen hoitamisen kokoni.lsuudes-
•saan hallituksen tehtäväiisl. 

Hyväksyttilii v.v. enaotus yksimielisesti, 

9 S. • 
Kansakoulutolmen läriestysmuQ||pĵ ^ perus-
teista aniietun lain 5 S:n muuttaminen. 
Otettiin käsiteltäväksi ryhmän kannan mää-, 

räämlnen ed. Takalan lakiaiotteeseen laiksi Kansa-
koulutoimen järjestysmuodon perusteista annetun lain 
3 muuttamisesta. 

Valmlstusvallokunta ehauttl, että ryhmä 
vastustaisi alotteen hyväksymistä. 

Kaatlkalnen,J.: Me emiae voi hyväksyä jyrk-
kää altosuomalalsuusjriantaa, mutta emme myöskään jyrk-

kää ruotsalaiskantaa, joten meidän on tätä kysymystä 
käsiteltävä asiallisesti. £räät sivistysv-aliokunnan 
jäsenet tulevat ehaottamaan eduskunnan hyväksyttäväk-
si ponnen. Jossa annettaisiin hallituksen tehtäväksi 
harkita olisiko ruotsinkielisissä kansakouluissa an-
nettava suomenkielen opetusta. Tämän ponnen hyväksy-
misellä sciataislln asia pois päiväjärjestyksestä. Eh-
dotti, että ryhmän jäsenille annettaisiin "vapaat 
kädet". 

Sundström: Piti suomenkielen opettamista 
ruotsinkielisille kansakoululapsille tarpeellisena. 
Ei pitänyt tätä pyrkimystä minään aitosuomalalsuuden 
ilmauksena. Asian johdosta voitaisiin hyväksyä sen 
tapainen ponsi kuin tov. J.Raatikainen mainitsi. 

HakKlla: Aloite olisi hylättävä eikä pon-
nenkaan hyväksyminen ole tarpeellista. 

Kilpi:Kouluhallituksen ruotsinkielinen eaus-
taja sivistysvaliokunnassa kuultuna vastusti aloitteen 
hyväksymistä, koska tällä tavoin järjestetty suomen-
kielen opetus raotsinKlelisissä kansakouluissa katsot-
taisiin pakoksi. Vastusti alotteen hyväksymistä. 

Kulovaara: Jos tämä asla järjestetään sil-
lä tavalla , että siinä ilmenee pakotusta, herättää se 
vastenmielisyyttä suomenkielen opiskelua kohtaan. Alote 
olisi hylättävä. 

Kuittinen: Punui alotteen ja ponnen hyväksy-
mistä vastaan. 

Wirtanen: Me ryhmän ruotsinkieliset jäsenet 
oleraiüe yksimielisesti v.v. ehaotuksen kannalla. Jos 
alote tästä asiasta temään, olisi se tehtävä ruot-
sinkielisen väestöryhmän taholta. 

Rantala: Aiotteon toteuttaminen merkitsee 
huomattavia lisämenoja valtiolle. Yhtyi v.v. ehdotuk-
seen. Ponnenkaan hyväksyminen on tuskin tarpeellista. 

Raatikalnen,J.: Puhui vielä ponnen hyväk-
symisen puolesta. Asia palaa uuaelleen eduskunnan 
käsiteltäväksi. 
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Halonen: Sanoi saaneensa sel laisen icasi-

tyksen^ että vaiiavaraisen . ruotsinkielisen väestön 

taholla toivotaan, etta neidän lapsensa oppisivat 

suomea. 

Wiik: Huomautti että ruotsalainen kansan-

puolue e i edusta koko maamme ruotsinkiel istä väestöä, 

Voionmaa: On väärin ilman ruotsinkielisen 

väestön taholta tulevaa alotetta pakottaa heidän 

lapsensa opiskelemaan suomenkieltä. Kulttuuriautono-

miaa on sen verran kunnioitettava, e t t e i eauskunnan 

taholta harjoiteta tämanluontoista pakotusta. Alote 

on hylättävä. 

Wenman: Käytti ruotsinkielisen puheenvuo-

ron, jonka puheenjohtaja t u l k i t s i suomeiisi. Puhuja 

yhtyi pääasiassa Voiv̂ nmaan lausuntoon. S i l l ä seudul-

la missä hän asuu, .ruotsalainen väestö kannattaa suo-

menkielen oppimista. 

Keskustelun päätyttyä nyväksyttiin v . v . 

ehdotois. 

i 

V a k u u a e k s i : 

Puheenjohtaja. 

iteeri . 
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Sosiaiiaeiaokraattlsen Eausicuntaryiimaa vaimist usvaiio-

ieLunnan Kokouksesta^ joka pidettiin ryhmähuoneessa edus-

kuntatalossa 11 pna marraskuuta 1937. Saapuvilla olivat; 

Harva la , Kuus Is t o ̂  Le iit oko skl, Lonka Inen, Saimeno j a»Sy r j ä -

nenjToloneu^Wllk ja Aattela seka ministerit Kyöioä ja 

Tanner. Puhetta johti Harvala ja pöytäkirjan k i r j o i t t i 

Aattela. 

Uusi 
1 U 

valmis t us vaJ^lokunt aan. 

Toaettlln että Salmenoja on valittu edusta-

maan pankkivaliokunnan melkäxalsta vallokiintaryhmaä 

valmlstusvalloKunnassa• 

2 i . 

hlKosxaln 66 luvun ö ja ^ muuttaminen. 

Otettiin käsltextäväksl ryhmän kannan määrää-

minen hallituksen esitykseen lali£.sl rikoslain 3ö luvun 

6 ja 9 muuttamisesta. 

Päätettiin ryhmäkokoukselle ehaottaa, että 

ryhmä kannattaisi lakiesityksen hyväksymistä. 

3 i . 

jioaokursslatoajuon vä;^.,j^li£alsesta muuttami-

sesta annetun lain seKä akorallaln volmas-

saoloalKa. 

ote t t i in käsiteltäväksi ryhmän suhtautuminen 

hallituksen esitykseen laelKsl konkuräslsäutiixiön väl i -

aikaisesta muuttaiolsesta annetun lain sekä a^ordllaln 

voimassaoloajasta. (Esityksen mukaan tulisivat l a i t 

olemaan voimassa vuoaen lii42 loppuun saakKa.) 

Ryhmäkokoukselle eiriaotetaan^ että ryhmä 

kannattaisi lakiesityksien hyväksymistä. 

MootUjrlajuneuvolllkenteestä annetun • 

lain muuttaminen. 

Otettiin käsiteltäväksi ryhmän suh^utumlnen 

hallituksen esitykseen laiksi moottoriajoneuvoiilkentees-
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tä anaetun lain iiiuuttamisesta. 
Ryhmäkokoukselle eixiotetaan, että ryh-

mä kannattaisi lakiesityksen hyväksymistä. 
5 

Viron kanssa tehayn kauppa-ja merenkulku-
sopimuksen toisen llsl^aoplmuksen hyvilksymlnen. 
Otettiin käsiteltäväksi ryhmän kannan mää-

rääminen hallituksen esitykseen Viron kanssa tehdyn 
Kauppa- ja merenkulkusoplmui^sen toisen lisäsopimuksen 
hyväksymisestä. 

Lyhyen keskustelun jälkeen päätettiin ryh-
mäkoKoukselie ehaotti^a, että ryhmä hyväksyisi halli-
tuksen esityksen. 

6 
Hyhmän jäsenten Illanvietto. 
Päätettiin ryhmäkokoukselle ehaottaa, että 

entiseen tapaan järjestettäisiin joulukuun 7 päivän 
Illaksi ryhmän jäsenten keskeinen Illanvietto, jossa 
suoritettaisiin ohjeliiiaa sekä juotaisiin yhdessä kah-
vit ja syötäisiin puuro. Ryhmän jäsenet pääsisivät 
juhlaan maksutta, mutta vieraistaan olisi heidän mak-
settava 10 markkaa hengeltä. Juhlaan kutsuttaisiin 
vieraiksi puoluetta länellä olevia ylioppilaita sekä 
puoluesihteeri,jarjfestösihteerl,ministeri Salovaara 
ja S.S:n päätoimittaja. 

Eaelxeen emotetaan, että juhlan järjeste-
lyistä huolentlmaan valittaisiin toverit Lehtokoski, 
Sillanpää ja Aattela, ja että ryhmän varoista myön-
nettäisiin 4000 markkaa käyttövaroiksi juhlan järjes-

tämistä varten. 

7 §. 
i^umalan kunnan huoltolautai^unnan jäsenten 
vaalia koskeva valltusklr jelioä. 
Tolonen, esitti Puvimalan kunnan huoltolauta-

kunnan jäsenten vaalin johdosta tehayn valituskirjel-
män, selostaen samalla sanotussa kunnassa toimitettua 
huoltolautakunnan jäsenten vaalia, jota el oltu toi-
mitettu suhteellista vaalitapaa noudattaen, mistä oli 

* ollut seurauksena, että kunnan huoltolautakuntaan el 

Sosialidemokraattiselle Ednakuntaryhmälle 

Viitaten viime kevättalvella ryhmän toimesta ja kus-
tannuksella alullepantuun ryhmän jäsenten ruotsinkielen 
opiskeluun anomme,että ryhmä suostuisi sanotun opiskelutoi» 
minnan jatkamiseen myöntämällä varoistaan määrärahan ruot-
sinkielen opettajan palkan maksamista varten. Tarkoituksemme 
on, että opiskelutoiminta aloitettaisiin lähipäivinä. Opiske« 
luun on ilmoittanut osallistuvansa seuraavat ryhmän jäsenet: 
Rantala,Juutilainen,Haatikainen,U. .Helenius,linna,Syrjänen , 
Lepistö ja Aattela. 

Helsingissä 4 pnä marraskuuta 1937. 

roverillisesti: 
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ollut tullut valitulcsl yhtään sosialidemokraattia. 
Ehdotti että ryhmän taholta lausuttaisiin hallituk-
sen jäsenille toivomus, että hallitus ryhtyisi asian-
mukaisiin, toimenpiteisiin Ilmenneiden epäkohtien kor-
jaamiseksi. 

Lonkalnen: Yhtyi Tolosen lausuntoon. 
Syrjänen: Asian käsittely olisi.siirrettävä 

siksi kunnes huoltolaklen tarkistus kokonaisuudessaan 
tulee.esille. 

Kuusisto: On tarpeetonta saattaa tätä asiaa 
ryhmän käsiteltäväksi. 

Aattela: Yhtyi Kuusiston lausuntoon. 
Lehtokoski: Ehdotti että v.v. valtuuttai-

si Tolosen ja Syrjäsen neuvot telemaan asiasta soslall-
mlnisteri Fagerholmin kanssa. 

Keskustelun päätyttyä hyväksyttiin Lehtokos-
ken ehdotus. 

a U 
Ryhmän jäsenten ruotsinkielen opiskelun 

järjestäminen. 
Puheenjohtaja esitti ryhmän jäsenten Lepis-

tön ja Aattelan klr jalll̂ >en pyynnön, että ryhmä suos-
tuisi jatkamaan viime kevättalvella ryhmän toimesta 
aloitettua ryhmän jäsenten ruotsinkielen opiskelua 
myöntämällä varoistaan määrärahan ruotsinkielen opet-
tajan palkan maKsamlsta varten. (Liite 1) 

Aattela: Selosti millä tavalla opiskelua 
oli viime kevättalvella harjoitettu. 

Lehtokoski: Ruotsinkielen opettajana on 
ollut maisteri Heikel,joka on ruotsinkielen opettajana 
m.m. Helsingin työväenopistossa. Hän on laskuttanut 
70 markkaa kahuelta viikkotunnilta. Kannatti opiskelu-

toiminnan jatkamista ryhmän varoilla. 
Ryömä: Piti tärkeänä että ryhmän jäsenet 

harrastavat opiskelua. 
Harvala: Ryhmän varoja ei olisi tähän tar-

koitukseen käytettävÄ. 
Syrjänen: El vastustanut varojen myöntämistä, 
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Tolonen: Ei iialunut vastustaa asiaa, sutta oli 
sitä mieltä, että opiskelijat maksaisivat.opettajan 
palkasta 1/2 ja ryhmä maksaisi lopim. 

Lonkainen: Kannatti Lehtokosken esitystä. 
Lehtokoski: Ilmoitti että opiskelun.järjestä-

minen tulisi, syystalven osalta ryhmälle. maksauiaan 
noin 560 markkaa. 

Keskustelun päätyttyä päätettiin ryhmäkokouk-
selle ehaottaa, että tehtyyn anomukseen. suostuttai-
siin, ja että entinen n*s. opiskelutoimikunta, jo-
hon kuuluvat Lehtokoski,Voionmaa ja Wiik, hoitaisi 
asian käytännöllisen puolen. 

Määrärahan myöntäminen Valpas-Hännisen muis-
tokiveä varten. 

Päätettiin ryhmäKOkoukseile ehdottaa, että 
Valpas-Hännisen muistokiven pystyttämistä varten 
perustetulle rahastolle myönnettäisiin ryhmän va-
roista 300 markkaa, ja että ryhmän jäsenen Ampujan 
.tehtäväksi annettaisiin kerätä ryhmän jäseniltä 
lisää varoja tamn tarkoitukseen. 

10 §. 
Puolustuslaitoksen joiiaon kesiLLttäminen. 

Otettiin uuaelleen käsiteltäväksi ryhmän kannan 
määrääminen hallituksen esitykseen laiksi puolustus-
ministeriön ja yleisesikunnan viroista ja toimista. 

Lyhyen keskustelun jälkeen päätettiin ryhmäJto-
koukselle ehaottaa, että ryhmä kannattaisi hallituk-
sen esityksen nyvaksymistä, ja että puolustusasiain-
valiokunnan mietinnön perusteluihin olisi meikäläis-
ten taholta koetettava saada lausuma, jossa sanottai-
siin, ettei uusia valtion virkoja olisi perustettava 
ilman lainsäädäntötoimenpidettä. 

11 i. 
Etsivän keskus uoliisin uudistaminen. 
Wiik: Tiedusteli läsnäolevilta hallituksen jä-

seniltä mihin toimenpiteisiin hallitus on ryhtynyt 
sen eduskunnan päätöksen johdosta, joka koskee etsi-

vän keskuspoliisin uudistamista. 
Ryömä: Ilmoitti että asia on sisäministe-

ri Kekkosen.hoidettavana. 
Wiik: Ehdotti.että asian johaosta tehtäisiin 

hallitukselle kysely. 
Ehdotusta ei kannatettu. 
Keskustelun päätyttyä puheenjohtaja totesi, 

että asia ei tällä kertaa anna aihetta toimenpiteisiin. 

12 ä. 

Lomanpyyntöjä. 
Kuittinen pyysi lomaa eduskuntatyöstä t.k:n 

16 päiväKsi, samoin Rapo 16-20 päiviksi. 
Pyyntöjä puolxetaan. 

V a k u u d e k s i : 

Puheenjohtaja. 

»ihteeri. 

1 1 
li- ^ 

i I ' 

'I 

i: 



SosialicLeiuokraattisen Eduskuntaryhmän kokouksesta, joka 
pidettiin ryhmähuoneessa eduskuntatalossa 11 pnä mar-
raskuuta .1937.Nimenhuudossa merkittiin.poissaoleviksi: 
Ander s s on, Eskola, Fag er holm, HaKKila, Kar i alainen, Kilpi , 
Kivisalo , Komu,Kujala, Kulovaara , Lehikoinen, Linna, Martti-
la,Muhonen, Pekkala,Penttala, Pitkäsilta,Hä isänen,Sillan-
pää,Sinisalo,Sundström,Swentorzetski,Virtanen,Voionmaa 
ja Väisänen. Puhetta johti Harv^la ja pöytäkirjan kir-
joitti Aattala. 

1 
Kikoslain 58 luvun 6 ia ̂  j^n,muuttaminen. 
utettiin käsiteltäväksi ryhmän kannan määrää-

minen hallituksen esitykseen laiksi rikoslain 38 luvun 
6 ja 9 muuttamisesta. 

Päätettiin.v.v. ehdotuksen mukaisesti kannata 
taa lakiesityksen hyväksymistä. 
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l̂ onkursslifft̂ Ĥ n̂ väliaikaisesta muuttamisesta 
anî etun. lain, sekä ajtordilain Vvoimassaoloaika. 
Otettiin käsiteltäväksi ryhmän kannan määrää-

minen hallituksen esitykseen laeiksi konkurssisäännön 
väliaikaisesta muuttamisesta annetun lain sekä akordi-

1 
. t '' I 

- 7 ) 

lain voimassaoloajasta. 
Päätettiin v..v. ehdotuksen mukaisesti kannat-

taa lakiesityksien hyväksymistä. 
3 

Moottoriajoneuvoliikenteestä annetun lain 
muuttaminen. 

Otettiin käsiteltäväksi ryhmän suhtautuminen 
hallituksen esitykseen laiicsi moottoriajoneuvoliikentees-
tä annetiui lain muuttamisesta. 

Päätettiin v.v. ehdotuksen mukaisesti kannat-
taa lakiesityksen hyväksymistä. 
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4 i. 
Viron kanaaa tehdyn kauppa^ja merenkulkuaoplmuk-
aen toisen lisäsopimuksen Jayväkayminen, 
Otettiin käsiteltäväksi ryi:imän kannan määrääminen 

hallituksen esitykseen Viron kanssa tehdyn kauppa-ja 
merenkulkusopimuksen toisen lisäsopimuksen hyväksymi-
sestä* 

Päätettiin eMotiiksen mukaisesti kannattaa 
hallituksen esityksen hyväksymistä. 

5 S. 
Puolustuslaitoksen johdon keskittäminen. 

Otettiin käsiteltäväksi ryhmän kannan määräämi-
nen hallituksen esitykseen laiksi puolustusministe-
riön ja yleisesikunnan viroista.ja toimista. 

Valmistusvaliokunta ehdotti, että ryhmä kannat-
taisi hallituksen esityksen hyväksymistä, ja että 
puolustusasiainvaliokunnan mietinnön perusteluihin 
olisi meikäläisten taholta koetettava, saada lausuma, 
jossa sanottaisiin, ettei uusia valtion virkoja oli-
si perustettava ilman lainsäädäntötoimenpiaettä. 

Jokinen,K.: Sanoi siihtautuvansa epäillen lain 
hyväksymiseen. 

Aattela: Ryhmä on monet vuodet ajanut puolus-
tuslaitoksen keskittämisasiaa. Nyt käsiteltävänä ole-
vassa esityksessä otetaan • asicel keskittämistä koh-
ti. Lakiesitys on tosin varsin vähän sanova ja antaa 
aihetta vakavienkin muistutusten tekemiseen. Siinahan 
ei ollenkaan määritellä puolustusneuvoston puheenjoh-
tajan asemaa ja tehtäviä vaikka hänelle on suunnitel-
tu annettavaksi varsin suuri valta. On outoa, että 
huomattavaan valtion virkaan asetetaan joku henkilö 
vain asetuksen määräyksellä. Täiiiän hyväksyminen mer-
kitsee vaarallisen ennakkopäätöksen tekoa virkamies-
ten nimitysasiassa. 

Hiltunen: Oli lakiesityksen hyväksymisen kannalla, 
Lepistö; Tällä lailla vahvistetaan puolustusneu-

voston puheenjohtajan asema. Olisi ollut parempi, jos 
v,v. olisi.tullut siihen tulokseen , että asian rat-

kaisu lykättäisiin vuodella eteenpäin. 
Paasonen: Puhui lakiesityksen hyväksymisen puolesta. 
Byöfflä: Kannatti v.v. ehdotuksen hyväksymistä. 
Peltonen: Selosti asian käsittelyä puolustusasiain-

valiokunnan jaostossa. Oli esityksen hyväksymisen kannal-
la. Huomautti samoista seikoista kuin Aattelakin. 

Kääriäinen: Ehaotti että asia pantaisiin pöydälle 
seuraavaan kokoukseen. 

Lepistö: Lakiin ei pitäisi ottaa määräystä puolus-
tusneuvoston puheenjohtajasta. 

Wiik: Kannatti Kääriäisen ehdotusta. 
Ryömä: Yhtyi Lepistön viimeiseen It̂ usuntoon. 
Puheenvuorot rajoitettiin. 
Reinikainen: Ryhiuä näyttää olevan jokseenkin yksi-

mielinen lain hyväksymisestä. Asian johausta voitaisiin 
vielä kutsua ryhmä koolle, jos tarve vaatii. 

Kuusisto: Oli v.v. ehdotuksen kannalla. 
Tanner: Hallituksen ohjelmaan sisältyi m.iii. lupaus 

puolustuslaitoksen johaon keskittämisestä. Puolustusasi-
ainvaliokunnalle nähtäväksi lähetetty asetusehdotus on 
keskeneräinen, sillä siitä ei vastaa kukaan. 

Keskustelun päätyttyä hylättiin valtavalla äänten 
enemmistöllä(ääniä ei laskettu) Kääriäisen pöydällepa-
noehdotus . 

Tämän jälkeen hyväksyttiin v.v. ehdotus. 
6 

Nimetään Jäsenehdokas työväenasiainvaliokuntaan. 
Päätettiin tov. Fagerholmin tilaile,joka ministe-

riksi nimittämisen johaosta on joutunut eroamaan työ-
väenasiainvalioKunnasta, ehaottaa valittavaksi sanot-
tuun valiokuntaan tov. Huttunen. 

Nimetään varaJäsenendokas ulicoaslainvaliokuntaan. 
Päätettiin ehdottaa tov. Huttunen valittavaksi 

varajäseneksi tov. Fagerholmin tilalle ulkoasiainvalio-
kuntaan. 
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8 §• 
Mäkärähän myönttolnep Valt;as-HäxiK)i;lsen muisto-

kiveä varten, 
Valmistusvaliokunta ehaotti, että Valpas-Hanni-

sen muistokiven pystyttämistä varten perustetulle ra-
hastolle myönnettäisiin sanotun rahaston anomuksen 
perusteella 300 markkaa^ Ja että ryhioän jäsenen Am-
pujan tehtäväksi annettaisiin kerätä ryhmän Jäseniltä 
lisää varoja tähän tarkoitukseen. 

Ampuja: Ehdotti että ryhmän varoista myönnettäi-
siin e.m. tarkoitukseen 500 markkaa« 

Ehdotusta kannatettiin. 
Keskustelun päätyttyä toimitetussa äänestykses-

sä hyväksyttiin v.v. ehdotus 20 äänellä lö ääntä vas-
taan^ Jotka annettiin Ampujan ehdotuksen puolesta. 

• ö S. 
Ryhmän Jäaî nten Illanvieton järjestäminen. 

Valmistusvallokunta ehaottl, että entiseen tapaan 
Järjestettäisiin Joulukuun 7 päivän illaksi ryhmän 
Jäsenten keskeinen illanvietto,jos&a suoritettaisiin 
ohjelmaa sekä Juotaisiin yhdessä kahvia Ja syötäisiin 
puuroa. Hyhmän Jäsenet pääsisivät Juhlaan maksutta, 
mutta vieraistaan olisi heidän maksettava 10 markkaa 
hengeltä. Juhlaan kutsuttaisiin vieraiksi puoluetta 
lähellä olevia ylioppilaita sekä puoluesihteeri,jär-
jestösihteeri,ministeri Salovaara ja S.S:n päätoimit-
taja. 

Edelleen v.v. ehdotti, että juhlan järjestelyis-
tä huolehtimaan valittaisiin toverit Lehtokoski,Sil-
lanpää ja Aattela, Ja että ryhmän varoista myönnet-
täisiin Juhlatoimikunnalle käyttövaroiksi 4000 mark-
kaa Juhlan Järjestämistä varten. 

Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
10 S. 

Lomanpyyntöjä. 
Kuittinen pyysi lomaa eduskuntatyöstä t.kin 

16 päiväksi, samoin Rapo 18-20 päiviksi. 
Valmistusvaliokmanan enaotuksesta pyyntöiriin 

suostuttiin. 

m 

11 i. 
Edustajaft valitseminen puolueneuvoston kokoukseen. 
Ryhmän edustajaksi 14/11-37 pidettävään puolueneu-

voston kokoiikseen valittiin ryhmän toinen sihteeri Lon-
ka inen. 

V a k u u d e k s i : 

Puheenjohtaja. 

Ilhteerl. 

T a r k i s t ^ e t - t u : 
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Soaialldemokraattlsen Sduskuntaryhmän valmiatusvalio-

kunnan kokoukdesta. Joka p i d e t t i i n ryhmähuoneesaa edus» 

kuntataloBsa 18 pnä marraskuuta 1937« Saapuvilla o l i v a t : 

Hakklla »Harvala,Komu »Kuuai sto.Lehtokoski.linna.Lonkainen, 

Martti la.Pekkala,Räi sänen.Sillanpää.Syrjänen.Tolonen. 

Wiik ja Aattela sekä minis ter i t Fagerholm Ja Tanner, 

Puhetta Johti Pekkala Ja pöytäkirjan k i r j o i t t i Aattela. 

1 §. 

Talousarviokeskustelun hoitaminen* 

Hyhmiikokoukselle ehdotetaan, e t t ä talousarvion 

yleiskeskustelussa e s i i n ty i s i ryhmän puhujana Salmen» 

o ja , Ja e t t ä er i pääluokkien kohdalla suor i te t tavassa 
m 

yleiskeskustelussa puhuisivat Hiltunen ( 9 Pl,),Ran» 

t a l a i lO Pl.).Wilk( 6 P l , ) ,Aa t t e l a (14 P l . ) Ja Kuusisto 

(12 P l . ) . 

2 §. 

• Määrätään seuraavan v.v. kokouksen aika. 

P ä ä t e t t i i n e t t ä v .v . kokoontuu huomena he t i 

eduskunnan istunnon päätyttyä tahi keskeytyttyä keskus« 
« 

telemaan ta lousarvios i tykses tä . 

3 §. 

Valitaan edustajat TUL:n liit tokokoukseen. # 
Ryhmälle saapuneen kutsun perusteel la päätet» 

t i i n ryhmäkokoukselle ehdottaa, e t t ä ryhmän edustajik^ 

s i TUL:n l i i t tokoukseen v a l i t t a i s i i n Pekkala Ja Rantala. 

Tämän yhteydessä p ä ä t e t t i i n , e t tä ryhmä el puu» 

tu TUL:n Ja SVUIin yhteistoimintakysymykseen. 

4 

Lomanpyyntö. 
» 

Peltonen pyysi kunnallisen tehtävän vuoksi lo -
I . 

maa eduskuntatyöstä t . k :n 19 päiväksi . 

Pyyntöä puolletaan. 

t , I 
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a §• ; • 
Vaalilakien muuttaminen« 

Otettiin käelteltävillcBl ryhmän kannan määrää-
minen hallituksen esitykseen edustajanvaalelsta annetun 
lain Ja niiden-valitsijamlesten valitsemisesta,jotka 
toimittavat tasavallan presidentin vaalin, annetun 

lain muuttamisesta, sekä ed. Kuusiaton lakialotteeseen 
1 

laiksi Uudenmaan läänin vaalipiirin jakamisesta. 
f f 

H 

'.Vllk: Puhui Kuusiston alotteeata. Vastusti 

aiotteen hyväksymistä, koska se johtaisi m.m. edusta-

jain tason laskemiseen. 
Kuusisto: Puhui aiotteensä hyväksymisen puo-

lesta.Uudenmaan läänin vaalipiiri on erikoisasemassa 
muihin vaalipiireihin verraten, koska se on niitä huo-
mattavasti suurempi, llykylnen olotila, johtaa siihen, 
että maaseutuedustus tästä vaalipiiristä häviää. Puo-
iueäänestykseasä ratkaisee pääkaupunki kutka tulevat 
listollleasetetuiksi. Jaon kautta ryhmä voittaisi yh-
den paikan ja IKL menettäisi ainoan paikkansa,joka 
sillä tästä piiristä on. Hyhmän jäsenille olisi an-
nettava ainakin "vapaat kädet" tässä asiassa. 

Tanner: I^önsi että Kuusiston esittämissä 
seikoissa on paljon oikeatakin. Jos nyt kuitenkin 
otetaan esille Uudenmaan lä'inin vaalipiirin jakaml= 
nen, niin se tuo esiin myöskin Vaasan läänin vaali-
piirien rajojen muuttamlskysymyksen. Tästä johtuu, 
että Lapin läänin vaalipiirikysyraystä ei saada jär-
jestykseen kuten hallitus ehdottaa. Olisi siis täl-
lä kertaa tyydyttävä hallituksen esityksen hyväksy-
mi seen. 

Komu: Piti pahana sitä, että hallitus eh-
« 

dottaa esityksessään Loimaan kauppalan siirtämistä 

Turim läänin eteläiseen vaalipiiriin. Vastusti Kuu-

siston alotteen hyväksymistä. 
Hakkila: Yhtyi Komun lausuntoon Loimaan 

kauppalaa koskevassa asia.sa. Vastusti Uudenmaan 

läänin vaalipiirin jakamista. 

Harvala: 011 myötämielinen Kuusiston ehdo-

tukselle ,mutta oli sitä mieltä, että se olisi täl-

lä kertaa hylättävä. Turun läänin vaalipiirien rajoja 
ei olisi nyt muutettava. 

Lonkalnen: Maalaisliittolaiset ajavat nyt erit-
täin Innokkaasti Vaasan läänin vaalipiirien rajojen muut» 
tamlsaslaa. He ovat myöskin Uudenmaan läänin vaalipiirin 
jakamisen kannalla. 

Linna: Uudenmaan maaseutuväestö on tiukasti 
vaalipiirin Jakamisen kannalla. Kannatti Kuusiston 
alotteen hyväksymistä. 

Lehtokoski: Kannatti hallituksen esitystä 
Turun läänin vaalipiirien rajojen muuttamisessa. 

Tanner: 2hkä olisi parempi ettei otettaisi 
ollenkaan esille uusia jakosuunnitelmia. Jos Turun 
ja Porin piirin välillä on riitaa rajoista, niin 
jätettäköön tämä pois hallituksen esityksestä. Ruot-
salaiset vastustavat kiivaasti Vaasan läänin vaali-
piirien rajojen muuttamista. 

Keskustelun päätyttyä päätettiin ryhmä-
kokoukselle ehdottaa, että ryhmä kannattaisi hal-
lituksen esityksen hyväksymistä niin muutettuna, 
että Turun ja Porin läänin vaalipiirien rajoja ei 
muuteta, ja että ryhmä vastustaisi Vaasan läänin, 
vaalipiirien rajojen muuttamista sekä Kuusiston 
alotteen hyväksymistä. 

6 §. 

Luonnonsuojelualueiden perustaminen valtion-
maille. 

Päätettiin ryhmäkokoukselle ehdottaa, että 
ryhmä kannattaisi otsakkeessa mainitun hallituksen 
esityksen hyväksymistä 

V a k u u d e k s i : 

Puheenjohtaja 
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Sosialidemokraattisen Eduskuntaryhmän kokouksesta,Joka 
pidettiin ryhmähuoneessa eduskuntatalossa 18 pnä marras-
kuuta 1937. Kimenhuudossa merkittiin poissaoleviksi: Hii» 
lelä,Jokinen,K..Kilpi .Koponen.Kulovaara.Kääriäinen.Lepis-
tö .Muhonen »Peltonen.Raatikainen.J. .Rapo.Reinikainen.Ryö-
mä.Salmenoja.Sinisalo,Swentor2etski.Voionmaa Ja Väisänen. 
Puhetta Johti Pekkala Ja pöytäkirjan kirjoitti Aattela. 

1 §. 
Lomanpyyntö« 

• Peltonen pyysi kunnallisen tehtävän vuoksi lomaa 

eduskuntatyöstä t.k:n 19 päiväksi. 
Valmistusvaliokunnan ehdotuksesta pyyntöön suo8= 

tuttiin. 

2 
Valituaii edustajat TUL:n liittokokoukseen. 
Valmistusvaliokunnan ehdotuksesta valittiin 

ryhmän edustajiksi 21.11-37 alkavaan TUI:n liitto-
kokoukseen P e k k a l a Ja R a n t a l a . 

3 §. 
Talousarviokeskustelun hoitaminen. 
Valmistusvaliokunnan ehdotuksesta päätettiin, 

että talousarvion yleiskeskustelussa esiintyy ryhmän 
puhujana S a l m e n o j a , Ja että eri pääluokkien 
kohdalla suoritettavassa yleiskeskustelussa puhuvat: 
W i i k ( 6 P l . ) , H i l t u n e n { 9 P l . ) , R a n t a l a 
(10 P l . ) » K u u s i s t o (12 Pl.) Ja A a t t e l a 
(14 Pl.). 

4 §. 
Vaalilakien • »uuttaitttyitt̂  

Otettiin käsiteltäväksi ryhmän suhtautuminen 
hallitukeen esitykseen edustajanvaaleista annetun 
lain Ja niiden valitsijamiesten valitsemisesta,Jotka 
toimittavat tasavallan presidentin vaalin.annetun lain 
muuttamisesta, sekä ed. Kuusiston lakialotteeseen laik-
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8i Uudenmuan läänin vaalipiirin Jakamiöeata, 

Valmistusvaliokunta ehdotti, että ryhmä 
kannattaisi hallituksen esityksen hyväkaymistä niin 
muutettuna, että Turun ja Porin läänin vaalipiirien 
rajoja ei muutettaiai, ja että ryhmä vastustaisi 
Vaasan läänin vaalipiirien rajojen, muuttamista sekä 
tov. Kuusiston aiotteen hyväksymistä. 

.Rantala: Ehdotti että ryhmä kannattaisi 
hallituksen esityksen hyväksymistä muuttamattomana. 

Komtt: Puhui v.v. ehdotuksen hyväksymisen 
puolesta.Sanoi etteivät Turun - Porin läänin eteläi-
nen vaalipiirin sosialidemokraatit voi pitää hal-
lussaan sitä edustajapaikkaa, Jonka pohjoiaen vaa« 
lipiirin sosialidemokraatit menettävät. Puolue me» 
nettää siis-yhden edustajapaikan. 

Kivisalo: Ehdotti että ryhmän Jäsenil» 
le annettaisiin Turun Ja Porin läänin vaalipiirien 
rajojen muuttamis-asiassa "vapaat kädet". 

Kuusisto: Puhui alotteensa hjrväksymisen 
puolesta. Vaikka Uudenmaan läänin vaalipiiri Jaet» 
täisiinkin kahtia jäisi kumpaankin vielä 15 edusta» 
j-apaikkaa nykyisen vilkiluvun perusteella. Maaseutu 
kannattaa vaalipiirin Jakamista. Ehdotti että ryh-
män jäaenille annett&laiin "vapaat kädet" myöskin 
Uudenmaan läänin vaalipiirin jakokysymyksessä. 

Lehikoinen: Yhtyi v.v. ehdotukseen. 

Perho: Puhui hallituksen esityksen puo-
lesta. Puolueen ylelsedun mukaista on , että Turun 
ja Porin läänin vaalipiirien rajoja muutetaan halli-
tuksen esityksessä ehdotetulla tavalla. 

* 

HeleniUB:Ioimaan,Alastaron»Metsämaan ja 

Mellilän kuntien-alueella olevat puolue järjestöname 

kannattavat hallituksen esityksessä ehdotettua vaa-

lipiirien rajojen muutosta. Kannatti hallituksen esi-

tyksen hyväkaymistä muuttamattomana. 

Linna: Kannatti Kuusiston alotteen hyväk-

aymistä. Maaseutu on tästä asiasta yksimielinen; Ih-

metteli mikel Uudenmaan läänin vaalipiirin jakamiata 

vastustetaan, kun sen toteuttamisella puolue voittaiai 
yhden edustajapaikan. Oli myöskin Vaasan läänin vaali-
piirien rajojen muuttamisen kannalla. 

Penttala: Puhui Vaasan läänin vaalipii-
rien rajojen muuttamisen tarpeellisuudesta. 

^ 

Keskustelun päätyttyä tehtiin ensin pää» 
töa Turun ja Porin läänin vaalipiirien rajojen muut» 
tamiakysymyksestä. Toimitetussa äänestyksessä annet» 
tl in Rantalan ehdotuksen puolesta 26 ääntä ja v«v. 
ehdotuksen puolesta 26 ääntä. Joten Rantalan ehdotus 
oli tullut hyväköytyksi. Tämän jälkeen päätettiin ryh-
män Jäsenille antaa tässä asiassa "vapaat kädet"*. 

Tämän Jälkeen hyväksyttiin KuuelBtcn 
ehdotus myöntämällä ryhmän jäsenille"vapaat kädet" 
myöskin Uudenmaan läänin vaalipiiriin jakokyaymyksea-
sä. 

Vaasan läänin vaalipiirien rajojen muut-
tamlSkysjnnyksestä h3rväksyttiin v.v. ehdotus. 

5 §. 
Luonnonsuojelualueiden perustaminen 

valtionmaille. 
Otettiin käsiteltäväksi ryhmän kannan mää-

rääminen hallituksen esitykseen eräiden luonnonsuoje-
lualueiden perustamisesta valtionmaille. 

Päätettiin v.v. ehdotuksen mukaisesti kan-
nattaa hallituksen esityksen hsrväksymistä. 

V a k u u d e k s i : 

Puheenjohtaja 

T a r k i s t e t t u : 
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Sosialidemokraattiaen Eduskuntaryhmän valmistus-

valiokunnan kokouksesta, Joka p i d e t t i i n ryhmähuo-

neessa eduskuntatalossa 22 pnä marraskuuta 1937* 

Saapuvilla o l i va t : Harvala,Komu,Lehtokoaki,Pekka-

la,Reinikainen,Salmenoja,Tolonen ja Aattela sekä 

ministeri Tanner. Puhetta Johti Pekkala Ja pöytä-

k i r j an k i r j o i t t i Aattela . 

1 §• 

Lomanpyyntöjä. 

Tanner pyysi ulkomaanmatkan vuoksi vapautus' 

ta eduskuntatyöstä t . k : n 27 päivästä alkaen viikon 

a jaksi 

Rantala pyysi puhujamatkan vuoksi lomaa 

Joulukuun 5 päiväksi . 

Pyyntöjä puolletaan. 

2 §. 

Puhujapyynnöt itseni:Iisyyspäivän aikana. 

Puheenjohtaja i l m o i t t i , e t t ä eriiät ryhmän 

jäsenet ovat t i e d u s t e l l e e t , onko sopivaa, e t t ä 

osa ryhmän jäseniä menee itsenäisyyspäivänä puhu-

jamatkoille, koska he eivät s i l l o i n voisi o s a l l i s -

tua eduskunnassa pidettävään juhlaistuntoon. 

Lyhyen keskustelun jälkeen p ä ä t e t t i i n , e t t e i 

valmi stusvaliokunta aseta ryhmän jäsenten puhujamat' 

koi l le itsenäisyyspäivän aikana e s t e i t ä . 

V a k u u d e k s i : 
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SoBialidemokraattisen Bduskuntaryhmän kokouksesta, 
joka pidettiin ryhmähuoneessa eduskuntatalossa 
23 pnä marraskuuta 1937. Kimonhuudossa merkittiin 
poissaoleviksi: Aarniokoski,Andersson,Bryggari,Hak-
kila,Hillelä,Jokinen,B..Jokinen.K..Kivisalo.Koivulah« 
ti-Lehto ,Kujala,Lonkainen »Paasonen »Pekkala,Pyy .Reini» 
kainen,3wentorzet8ki.Voionmaa Ja Väisiinen» Puhetta 
johti Harvala ja pöytäkirjan kirjoitti Aattela, 

( 

'1 I , 

t ; 

1 §. 
päätetään talonaarvion IcäslttelysBä nouda-
tettavasta menettelytavasta» 
Keskusteltiin talousarvion käsittelyssä nouda» 

tettavasta menettelytavasta» 
Yalmistusvallokunta ehdotti, että ryhmä päät= 

täisi pidättäytyä valtiovarainvaliokunnan ehdotuksiin 
sisältymättömien rahaasla-alotfelden tijamlsesta edus» 
kuntakäslttelyssä, samoin myös yksityisiin vastalau« 
seiölln sisältyvistä menojen lisäyksistä, aekä tyytyi= 
sl pääasiassa niihin muutosehdotuksiin»jotka sisälty= 
vät ryhmän valtiovarainvaliokunnassa olevien jäsenten 
yleiseen vastalauseeseen. Paikallisia alottelta teh» 
neet voisivat alotteittensa puolesta puhua,mutta ei 
ryhmä ryhmänä niitä kannattaa. 

Tolonen: Piti tärkeänä sitä, että ryhmän jä» 
set saavat paikalllsluontolsissa kysymyksissä ään0l= 
lään kannattaa asiaa ja puhuakin sen puolesta. 

Räisänen: Oli sitä mieltä, että hyvin asioiden, 
vaikkapa ne olisivat yleisluontoisempaakin laatua, 
puolesta saisi ainakin puhua» 

Lehikoinen: Puhui salraalamäärärahojen lisää= 
mlaen tarpeellisuudesta. 

Pitkäsilta: Toivoi saavansa äänestää maailman 
hiihtomestaruuskilpailujen määrttrahaa koskevan aiot» 
teen puolesta, koska kilpailut toimeenpannaan Lahdessa. 
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Htintala: Ryhmän olisi päätettävä siitä, 
olisiko ylelperustelulhln otettava lausuma viran-
Ja toimonhaltijaln palkkojen parantamisesta. 

Kääriäinen: Ilmoitti/'että jos porvari 
tekee hyviä ehdotuksia, niin Helkki äänestää 
niiden puolesta"* 

f 

Harvala: Valtiovarainvaliokunnan mietin» 

töä ei olisi syytä repiä rikki. Ryhmän Jäsenten 
' « t 

ei pitäisi kannattaa aellaiala asioita,Jotka mer-
r « 

kitsevät huomattavia lisäyksiä talousarvioon. 
Ampuja: On Jouduttu väärälle tolalle, kun 

yritetään sitoa ryhmän Jäsenet noudattamaan vai« 
tiovarainvaliokunnan mietintöä. Hyt olisi viimei-
nen tilaisuus tehdä siihen korjauksia. Työmäärä= 
rahoihin olisi tehtävä lisäyksiä. Perushankinta» 
määrärahoja olisi väljennettävä. Ehdotti että 

« 

asetettaisiin valiokunta harkitsemaan niitä muu» 
f 

toksla, Jotka valtiovarainvaliokunnan mietintöön 
olisi tehtävä. 

Wiik: Yhtyi v.v. ehdotukseen. 
Lehikoinen: Kyt ei ole paras aika raken» 

nustoiminnan harjoittamiseen. Joten työraäätära» t 
hoJeî , lisäämiseen ei ole pakottavaa aihetta. 

Peltonen: Valtion viran-Ja toiirienhaltiJäin 
palkkauskysymyksessä on vieläkin korjaamisen varaa. 

Tämä kysymys olisi otettava ryhmän asiaksi. Jos 
f 

eduskunnassa tehdään ehdotus toivomuksen lausumi» 
sesta hallitukselle tästä asiasta, olisi ryhmän 
Jäsenten sallittava puhua sen puolesta Ja myöskin 
kannattaa sitä äänellään, iilllei tästä asiasta teh» 
dä nyt päätöstä, olisi ryhmän kokoonnuttava asias» 
ta päättämään siinä tapauksessa, että eduskunnas^ 
sa on esitetty e.m. toivomus hallitukselle annet» 

tavaksi. 
Kuusisto: Puhui v.v. ehdotuksen hyväksymi» 

sen puolesta. 
Kulovaara: Talousarvioon olisi pitänyt ottaa 

4. 1 » • 

suurempi määräraha keuhkotauti- Ja mielisairaaloi-

ta varten. 

Keskustelun päätyttyä päätettiin ensik» 
si, että Rantalan tekemä ehdotus Jätetään v.v. 
harkittavaksi. 

Tämän Jälkeen todettiin Ampujan ehdotuk-
sen kannattamattomana rauenneen. 

Lopuksi hyväksyttiin v.v. ehdotus. 

2 §. 
Savonlinnan Ty:n 50-vuotisJuhla. 
Saapuneen kutsun Johdosta päätettiin, 

että tov. Wiik, Joka menee puhumaan otsakkeessa 
mainitun yhdistyksen 50-vuotisJuhlaan, esittää 
Juhlassa ryhmän onnittelut. 

3 §. 
S. Huovin lähettämä kirjelmä. 
Esiteltiin alavojakkalalalsen 3.H u o -

V i n ryhmälle lähettämä kirjelmä. Jossa koske» 
teilaan lohen kalastusta Kemi Joessa.(Liite 1) 

Merkittiin saapuneeksi. 
4 §. 

LomanpyyntöJä. 
Muhonen pyysi kunnallisen tehtävän vuok» 

si vapautusta eduskuntatyöstä t.k:n 26 päiväksi. 
Sillanpää Ja Ryömä pyysivät lomaa t.k:n 

27 päiväksi. 

Tanner pyysi ulkomaanmatkan vuoksi vapau» 
tusta eduskuntatyöstä t.k:n 27 päivästä alkaen viî  
kon ajaksi. Valmistusvaliokunta puoltaa pyyntöä. 

Rantala pyysi puhujamatkan vuoksi lomaa 
Joulukuun 5 päiväksi. Valmistusvaliokunta puolsi. 

Lomanpyyntöihin suostuttiin. 

V a k u u d e k s i : 

Puheenjohtaja. 

Sihteeri. 
a r k i s t e t t u : 
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